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Ni toliko pomemben 
razlog kot pojasnilo

Odštevamo. Nekateri zadnje delovne dni v tem letu, nekateri 
zadnje šolske dni pred počitnicami, nekateri pa preprosto zad-
nje dni v tem koledarskem letu, za katerega bi si po vsem tem, 
kar smo doživeli, želeli, da se konča kot nočna mora – v tre-
nutku, kot takrat, ko se zbudimo in z olajšanjem ugotovimo, da 
smo le sanjali.

Novo leto je pred vrati, a z njim se samo po sebi ne bo nič 
bistveno spremenilo. Vlada sicer napoveduje vrnitev otrok v 
vrtce in prve tri razrede osnovnih šol, vendar le pod pogojem, 
da se trenutna epidemiološka slika ne pokvari. Izvajanje sto-
ritvenih dejavnosti je po tednu dni znova prepovedano, nazaj 
se zapirajo neživilske trgovine … Nenehne spremembe »pravil« 
vnašajo med ljudi napetost in tudi nezadovoljstvo, ker v vla-
dnem komuniciranju manjka en ključni element. Manjka »ker«.

Ne vem, če ste slišali za eksperiment, ki so ga izvedli v 70. le-
tih prejšnjega stoletja in nosi ime Xerox študija. V tem ekspe-
rimentu je skupina raziskovalcev poskusila ugotovili, kateri je 
najboljši način, da preskočijo vrsto za uporabo kopirnega stro-
ja. Izziva so se lotili s tremi različnimi nagovori.

Prvi je bil: »Oprostite, imam pet strani. Ali lahko uporabim 
kopirni stroj, ker se mi mudi?« Drugi je bil: »Oprostite, imam 
pet strani. Ali lahko uporabim kopirni stroj?« In tretji: »Opros-
tite, imam pet strani. Ali lahko uporabim kopirni stroj, ker mo-
ram narediti kopije?«

Pri uporabi prvega pristopa se je 94 odstotkov vprašanih 
strinjalo in dovolilo, da je oseba preskočila vrsto. Morda zato, 
ker so se poistovetili z njeno situacijo – osebi se je mudilo. Pri 
drugem pristopu je bil uspeh bistveno slabši, le 60 odstotkov 
vprašanih se je strinjalo in osebo spustilo naprej. Pri uporabi 
tretje različice nagovora se je 93 odstotkov vprašanih strinja-
lo in so spustili osebo preko vrste. Rezultat v tretjem primeru je 
bil torej praktično enak kot v prvem, toda razlog, ki ga je oseba 
ponudila za uslugo, je bil skoraj smešen. Seveda je morala na-
rediti kopije, le kdo bi čakal v vrsti pred kopirnim strojem, če ne 
namerava narediti kopij?

Kaj je bil zaključek eksperimenta? Študija je pokazala, da pri 
vplivanju na ljudi ni toliko pomemben razlog kot pojasnilo. Pove-
dano drugače: z uporabo besede »ker« se pripravljenost ljudi, da 
sledimo navodilom ali da ugodimo prošnji, poveča kar za tretjino.

Tokratna številka Savinjskih novic prihaja med vas, dragi bral-
ci in bralke, obogatena s prazničnimi voščili in božično družab-
no igrico, ki bo, prepričan sem, v prihodnjih dneh, ko bomo več 
skupaj za družinskimi mizami, pritegnila tako mlade kot stare. 
Lepo se imejte, pazite nase in se letos »vidimo« še enkrat.
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30 LET OD PLEBISCITA ZA SAMOSTOJNO IN NEODVISNO SLOVENIJO

Ali duh plebiscita po treh desetletjih še živi?
V začetku decembra so minila tri desetletja 

od podpisa sporazuma političnih strank in pos-
lanskih skupin Skupščine Republike Slovenije 
o skupnem nastopu na plebiscitu za samostoj-
no in neodvisno državo. Plebiscit o samostojno-
sti je nato potekal v nedeljo, 23. decembra 1990, 
in Slovenci smo takrat izkazali izredno enotnost. 
Za samostojno in neodvisno Slovenijo je glaso-
valo kar 88,5 odstotka vseh volilnih upravičen-
cev. Izidi plebiscita so bili uradno razglašeni čez 
tri dni, 26. decembra, in zato na ta dan Slovenija 
vsako leto praznuje dan samostojnosti in eno-
tnosti, ki je državni praznik in dela prost dan.

SPORAZUM SLOVENSKIH STRANK O 
SKUPNEM NASTOPU

6. decembra 1990 je bil podpisan sporazum, 
v katerem so se vse stranke zavezale, da bodo 
pri pripravi in izvedbi plebiscita delovale spo-

razumno in usklajeno in da se stranke, zasto-
pane v skupščini, zavedajo zgodovinskega po-
mena odločanja za osamosvojitev na plebisci-
tu. Na podlagi tega sporazuma je bil v skupšči-
ni z 203 glasovi za in nobenim proti sprejet za-
kon o plebiscitu o samostojnosti in neodvisno-
sti Slovenije.

ZGODOVINSKI TRENUTEK SE JE ZAČEL ŽE 
KONEC 80-IH

Razkol in nemiri znotraj jugoslovanske fede-
racije so konec 80-ih let prebudili slovensko ci-

vilno družbo, kar je privedlo do oblikovanja de-
mokratičnih procesov. Septembra 1989 je slo-
venska skupščina sprejela ustavne amandma-
je, ki so formalno omogočili nastanek drugih po-
litičnih strank. Januarja 1990 so bile v Sloveniji 
razpisane večstrankarske volitve, prve po dru-
gi svetovni vojni. 

Na aprilskih volitvah je slavila Demokratič-
na opozicija Slovenije (Demos), ki je nato obli-
kovala vlado in za premiera izbrala Lojzeta Pe-
terleta. Kot predsednik predsedstva je bil izvo-
ljen Milan Kučan, predsednik skupščine pa je 
postal France Bučar. Zgodovina priča, da naj bi 
se v tem obdobju že oblikovala ideja o izvedbi 

Anton Žunter, 
poslanec v takratni skupščini, ki je vodil 
stranko Demos v Zgornji Savinjski dolini:

»Ko pomislim na dogajanje okrog plebiscita 
pred 30 leti, me prevzamejo spomini na danes 
že težko predstavljivo navdušenje in vznese-
nost, pa tudi pripravljenost na tveganje pri vseh 
ljudeh, ki so mi takrat bili blizu. Stavili smo veli-
ko in dobili vse.

Koliko je Slovenija kot država v material-
nem in tehnološkem pogledu napredovala od 
osamosvojitve do danes, lahko najbolje oceni 
Statistični urad RS. Mene predvsem žalosti, da 
smo Slovenci kot narod v tem času v duhovnem 
smislu ter v smislu naših izvirnih vrednot pov-
sem zgrešili pot. Osebno poštenje in domolju-
bje, izraženo v ljubezni do slovenstva nasploh, 
pa tudi pripadnost antično grški ter judovsko-
-krščanski civilizacijski paradigmi smo zame-
njali za zblojeni teoriji spolov in multikultur-
nosti, ki zanika našo nacionalnost, kulturo, spol 
in vero, torej jedrne elemente naše identitete. S 
tem pa smo, ne da bi se dobro zavedali, stopili v 
zelo nevarno, morda celo usodno obdobje svo-
je zgodovine.«

Marija Šukalo

Svečana akademija ob 20-letnici prvih demokratičnih volitev v Sloveniji, 
ki je bila 15. aprila 2010 v Nazarjah. (Foto: Ciril M. Sem)

plebiscita, dejanska odločitev o tem pa je bila 
sprejeta v Poljčah novembra 1990, kjer je Demo-
sov poslanski klub potrdil predlog, da se plebi-
scit izvede.

NATO SE JE PISALA ZGODOVINA 
SLOVENSKEGA NARODA

Kako močno je bila takrat povezana Slovenija, 

Kar 88,5 odstotka 
vseh volilnih upravičencev je glasovalo za 
samostojno in neodvisno Slovenijo.
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Naša anketa
So vaša pričakovanja z osamosvojitvijo Slovenije 
izpolnjena?

Terezija Bastelj, Šokat
Nekatera pričakovanja so se izpolnila, pred-

vsem želja po samostojnosti, in to bi morali dru-
gače ceniti. Najmanj mi je sedaj všeč, da ni kul-
ture in spoštovanja, kjer bi jih človek pričakoval. 
Manjka nam komunikacije in domoljubne zaves-
ti. Spoštovanja pa bi se morali naučiti že doma in 
v vrtcu. 

Jože Bider, Dol-Suha
Do neke mere so se pričakovanja z osamosvo-

jitvijo Slovenije izpolnila, a v veliki meri ne. Temu 
so pripomogli politiki, ki niso bili pošteni oziroma 
so postali zelo grabežljivi. A tudi mi smo postali 
razvajeni in ne želimo potrpeti. Kot podjetnik lah-
ko rečem, da smo vedno sami morali poskrbeti za 
delo in blaginjo, ne glede na oblast. Sedaj je teh-

nologija zelo napredovala, vsak, ki želi delati, lahko dobi delo. 

Albin Robnik, Luče
Z osamosvojitvijo Slovenije se moja pričakova-

nja niso izpolnila. Sedaj so bistveno večje plačne 
razlike, kot je to bilo v času Jugoslavije. Povečale 
so se razlike med srednjim slojem in bogato elito. V 
dolini smo izgubili veliko delovnih mest s stečajem 
lesnega in tekstilnega podjetja. Imam občutek, da 
je pred osamosvojitvijo tudi standard bil višji. 

Pripravila in fotografirala Marija Šukalo

Majda Krajner, Dobletina
Nasploh je vsako leto slabše. Osebno se ne 

pritožujem, ker sem navajena vsega dobrega 
in hudega. Ampak lahko rečem, da so bile tako 
v času Jugoslavije kot sedaj samostojne Slove-
nije določene stvari tako pozitivne kot negativ-
ne. Najbolj se mi sedaj zdi problematično naše 
vodstvo ter njihova kreganja in obtoževanja. To 
ni dobro ne za njih ne za navadne ljudi, ki to opazujejo in izgubljajo zau-
panje v njih. Tudi zdravstvo je na slabšem kot pred osamosvojitvijo. A je 
veliko trgovin in možnost izbire artiklov je velika. Včasih smo namreč po 
določene stvari odhajali v sosednjo Avstrijo. 

Biserka Krušlin, Mozirje
Zelo sem se veselila časov po plebiscitu, saj so 

nam veliko obljubljali. Med drugim so nas prepri-
čevali, da bo Slovenija druga Švica. A se do sedaj 
številna pričakovanja niso izpolnila. 

Po eni strani imamo veliko materialnih dobrin, 
ki si jih lahko privoščimo. Po drugi strani pa nam 
manjka enotnosti, smo zelo razklani. Velik madež 

na našo državo je padel tudi z velikim številom izbrisanih, ki si niso us-
peli urediti državljanstva. 

so številke dokazale na nedeljo, 23. 
decembra 1990, ko so na plebisci-
tu o osamosvojitvi Slovenije volil-
ni upravičenci odgovarjali na vpra-
šanje: »Ali naj Republika Slovenija 
postane samostojna in neodvisna 
država?« Glasovanja se je udeleži-
lo 93,2 odstotka vseh volilnih upra-
vičencev, za samostojno in neodvi-
sno Slovenijo je glasovalo 88,5 od-
stotka vseh volilnih upravičencev. 
Tolikšne udeležbe na volitvah Slo-
venija v sledečih tridesetih letih 

ni nikoli več izkazala, še manj ta-
ko veliko enotnost glede vprašanja 
prihodnosti Slovencev.

TUDI ZGORNJESAVINJČANI 
ODIGRALI POMEMBNO VLOGO
V zgodovinskih dogodkih 

izpred tridesetih let je aktivno 
sodelovalo tudi več Zgornjesavi-
njčanov. Dr. Franc Zagožen, leta 
1988 soustanovitelj Zveze kmeč-
ke mladine in Slovenske kmeč-
ke zveze, je bil v letu 1990 izvoljen 
v družbenopolitični zbor skupšči-

ne SRS in je vodil Demosov pos-
lanski klub. Leta 1992 je bil izvo-
ljen tudi v prvi državni zbor Repu-
blike Slovenije. Anton Žunter, dol-
goletni zdravnik v Lučah, je takrat 
opravljal funkcijo delegata v zbo-
ru občin republiške skupščine. 
Ivan Krefl, ustanovitelj podjetja 
Bunny d.o.o. Nazarje, je bil delegat 
v družbenopolitičnem zboru repu-
bliške skupščine. Takratni predse-
dnik Skupščine občine Mozirje je 
bil Andrej Presečnik. 

Pokojni dr. Franc Zagožen je 
pred desetimi leti za Savinjske 
novice izjavil: »Poznan rek pra-
vi, da ima narod takšne voditelje, 
kot si jih zasluži, kot jih torej izvoli. 
Če se ljudje pustijo nalagati, je to 
tudi njihova odgovornost. Mislijo, 
da jim je država dolžna, sami pa 
njej nič. Če smo državljani, potem 
se moramo zavedati, da nimamo 
le pravic, ampak tudi dolžnosti in 
odgovornosti.«

Tatiana Golob

OBČINSKI SVET GORNJI GRAD

Svetniki potrdili letna programa kulture in športa
V občini Gornji Grad so pripravi-

li letna programa kulture in špor-
ta, ki sta osnovi za financiranje teh 
dejavnosti v občini. Občinski svet 
je oba programa potrdil, za kultu-
ro je namenjenih dobrih 79 tisoč, 
za šport pa 30 tisoč evrov

NA RAZPISU ZA DRUŠTVA 21 
TISOČ EVROV

Prioritete pri razvojnem načrto-
vanju kulture so spodbujanje kul-

turne ustvarjalnosti in pluralizem 
izvajalcev, spodbujanje raznolike 
kulturne dejavnosti, varovanje kul-
turne dediščine, dvigovanje bralne 
kulture in odpravljanje funkcional-
ne nepismenosti. 

Z razpisom bo ohranjanju kul-
turne dediščine namenjenih dva-
najst tisoč evrov. 67 tisoč evrov je 
namenjenim programom v kultu-
ri, od tega prejme 38 tisoč evrov 

Osrednja knjižnica Mozirje, 21 tisoč 
evrov bo razdeljeno kulturnim dru-
štvom na razpisu. Šest tisoč evrov 
je za druge programe v kulturi in 
dobra dva tisoč za delovanje mo-
zirske območne izpostave Javnega 
sklada RS za kulturne dejavnosti.

30 TISOČ ZA ŠPORTNE 
ORGANIZACIJE

Za delovanje športnih organiza-
cij se bo iz proračuna občine v letu 

2021 zagotovilo dobrih trideset ti-
soč evrov. 23 tisočakov bo razde-
ljenih na razpisu, 3500 evrov je na-
menjeno najemu drsališča z ume-
tno maso, tri tisoč je namenjenih 
investicijam v športno infrastruk-
turo za izvajanje letnega programa 
športa, za najem travnatega nogo-
metnega igrišča v Spodnjem trgu 
pa 700 evrov.

Štefka Sem
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ZGORNJESAVINJSKI ZDRAVSTVENI DOM NAZARJE

Le ena potrjena okužba na testiranju kaže, da uspešno 
obvladujejo stanje

Direktorica Božena Herzog: 
»Verjamemo, da nam bo uspelo 

epidemijo v dolini uspešno 
zajeziti.«

V Zgornjesavinjskem zdravstve-
nem domu Nazarje v teh dneh veli-
ko pozornosti namenjajo izvajanju 
preventivnih testiranj s hitrimi an-
tigenskimi testi (HAGT). Glede na 
precej razširjeno prisotnost viru-
sa v Zgornji Savinjski dolini želijo z 
množičnimi hitrimi testiranji pred-
vsem zaščititi okolja v delovnih or-
ganizacijah. V tem tednu so izved-
li množično testiranje vseh zapo-
slenih v zdravstvenem domu, kjer 
so odkrili eno novo okužbo ali sa-
mo 1,3 odstotka zaposlenih, kar je 
izjemno dober podatek in kaže na 
to, da uspešno obvladujejo stanje 
v zdravstvenem domu. 

ZAGOTAVLJAJO VARNOST
»S tega vidika torej ni nobenih 

zadržkov, da ne bi mogli nuditi ce-
lotne in varne zdravstvene oskrbe. 
S tem želimo tudi spodbuditi vse 
paciente, da ne oklevajo z obiskom 

zdravnikov, v kolikor jih potrebuje-
jo,« je sporočila direktorica doma 
Božena Herzog. Z dobro organi-
zacijo dela in izvajanjem vseh pre-
ventivnih ukrepov zagotavljajo, da 
vse njihove dejavnosti tečejo var-
no in nemoteno.

PODJETJA ZELO ODGOVORNA
Poleg tega so v tem tednu izved-

li prvo preventivno testiranje vseh 
zaposlenih v podjetju KLS Ljubno, 
kjer je kar 99 odstotkov zaposlenih 
uspešno opravilo hitri test za bole-
zen covid-19. »V primerjavi z dru-
gimi podobnimi množičnimi testi-
ranji v državi je to res odličen po-
datek, ki je posledica velike odgo-
vornosti in pozornosti, ki jo pod-
jetje namenja preventivnim ukre-
pom, seveda pa tudi odgovornosti 
vseh zaposlenih v tem podjetju.« 
Podobno z izvajanjem vseh ukre-
pov uspeva tudi podjetju BSH Hišni 

aparati Nazarje, s katerim prav ta-
ko intenzivno sodelujejo.

PREVENTIVNA HITRA 
TESTIRANJA

Nenazadnje so to konkretni do-
kazi, da je z doslednim spoštova-
njem vseh ukrepov možno prepre-
čevati širjenje virusa tudi v delov-
nih organizacijah in da delovno 
mesto ni nujno tvegano mesto za 
okužbo. V prihodnjih tednih načr-
tujejo še več prostovoljnih preven-
tivnih hitrih testiranj vseh zainte-
resiranih in tudi s tem prispevati k 
omejevanju širjenja virusa. 

»V Zgornjesavinjskem zdravst- 
venem domu Nazarje verjamemo, 
da nam bo uspelo epidemijo v doli-
ni uspešno zajeziti in tako čim prej 
zaživeti s čim manj omejitvami v 
vsakdanjem življenju,« je zaključi-
la Herzogova.

Tekst in foto: Štefka Sem

VLADA PODALJŠALA EPIDEMIJO IN ZAČASNO SPREJELA DOLOČENE SPROSTITVE UKREPOV

Začasno odprte nekatere dejavnosti, odpravljena prepoved 
verskih obredov

Vlada je razglašeno epidemijo 
podaljšala še za 30 dni in podalj-
šala ukrep delnega subvencioni-
ranja skrajšanega delovnega časa 
za šest mesecev, do 30. junija 2021. 
V soboto je začasno - do četrtka - 
sprostila nekatere dejavnosti. Po-
polnega zaprtja države v času bo-
žiča ne bo. 

ODPRTJE DOLOČENIH 
DEJAVNOSTI

V soboto so se odprle trgovi-
ne s tehničnim blagom, vrtnari-
je, drevesnice in še nekatere dru-
ge dejavnosti. V statističnih regi-
jah z boljšo epidemiološko sliko so 
se odprle tudi knjigarne, fotokopir-
nice, trgovine z otroškim progra-
mom. Odpravljena je bila prepoved 
izvajanja verskih obredov, a bo-
do še naprej veljale stroge omeji-
tve. Kljub sprostitvi ukrepov so se 
v mariborski, murskosoboški in 
celjski škofiji odločili, da bodo ma-

še pri njih še naprej potekale brez 
navzočnosti vernikov, saj je epide-
miološka slika v omenjenih škofi-
jah še vedno slaba. 

DOVOLJENE BOŽIČNE MAŠE
Polnočnic letos po odločitvi slo-

venskih škofov ne bo. V četrtek 
bo dovoljena božična maša, ki pa 
se bo morala zaključiti do 20. ure. 
V primeru stabilne epidemiološke 
slike omejitev gibanja na občino 
oziroma regijo za božič ne bo ve-
ljala, dovoljeno bo druženje šes-
tih odraslih oseb iz največ dveh 
gospodinjstev. Še vedno bo velja-
la policijska ura. Enako bi ob sta-
bilnih razmerah veljalo tudi za sil-
vestrovo. Po novem letu naj bi se v 
šolo vrnili učenci prve triade.

63 ODSTOTKOV POZITIVNIH
Iz Zgornjesavinjskega zdravst- 

venega doma Nazarje so sporočili, 
da so se v zadnjih dveh tednih raz-
mere v dolini poslabšale. Ob več 

izvedenih testih je namreč več kot 
63 odstotkov posameznikov pozi-
tivnih na koronavirus. V sredo, 16. 
decembra, je bilo v Zgornji Savinj-
skih dolini največ novih potrjenih 
okužb z novim koronavirusom, in 
sicer šest odkritih v občini Nazarje, 
štiri v občini Luče, tri v občini Reči-
ca ob Savinji, po dve v občinah Mo-
zirje, Solčava in Gornji Grad ter ena 
v občini Ljubno. Število okuženih 
po občinah je bilo na ta dan: Mozir-
je 47, Nazarje 28, Rečica ob Savinji 
45, Ljubno 34, Gornji Grad 48, Luče 
41 in Solčava 13. Po podatkih co-
vid-19 sledilnika na ta dan v dolini 
ni bilo novih umrlih s to boleznijo.

VISOKO PO ŠTEVILU 
UMRLIH

V sredo, 16. decembra, je bil v 
Sloveniji delež pozitivnih rezulta-
tov na testiranjih 25,8 odstotka. 
Opravljenih je bilo 6350 testiranj, 
potrjenih je bilo 1642 okužb. Hospi-

taliziranih je bilo 1229 bolnikov, 208 
na intenzivni negi. V sredo je umrlo 
43 bolnikov s covidom-19. 

Do nedelje, 20. decembra, je 
od začetka epidemije v Sloveni-
ji doslej umrlo 2353 ljudi, kar nas 
glede na število prebivalcev uvr-
šča v sam svetovni vrh. V Sloveni-
ji je bilo do tega datuma potrjenih 
blizu 106 tisoč okužb z novim koro-
navirusom. 

Začetek cepljenja države člani-
ce Evropske unije načrtujejo še v 
tem letu, predvidoma 27. decem-
bra. Skrb v svetu povzroča novi 
sev novega koronavirusa, ki so ga 
odkrili v Veliki Britaniji, zato z njo 
veliko število držav prekinja pove-
zave. Vlada zato odsvetuje potova-
nja v tujino. V svetu je bilo v nede-
ljo okuženih preko 77 milijonov lju-
di, s covidom-19 jih je umrlo oko-
li 1,7 milijona.

Štefka Sem



Savinjske novice št. 52, 24. december 2020 7

Iz občin, Politika, Organizacije

OBČINSKI SVET GORNJI GRAD

Nova merila omogočajo več 
sredstev domačim društvom

Občina Gornji Grad vsako le-
to objavi več razpisov iz različnih 
področij, na katerih se lahko za 
sredstva potegujejo društva iz ob-
čine in druga društva. Pred razpisi 
v letu 2021 so zaenkrat spremenili 
dva pravilnika, spremembe se na-
našajo na merila. Več točk po no-
vem prinaša sedež društva v ob-
čini in lokacija izvedbe programa. 
S tem želijo v občini več sredstev 
zagotoviti društvom, ki bodo ak-
tivnosti izvajala v lokalnem oko-
lju, kar so s potrditvijo obeh spre-
memb podprli tudi člani občinske-
ga sveta. 

VEČ TOČK PRINAŠA VEČ 
SREDSTEV

Na občini so tako pripravi-
li pravilnik o spremembah in do-
polnitvah pravilnika o sofinan-
ciranju humanitarnih in invalid-
skih organizacij iz proračuna ob-
čine ter pravilnik o spremembah 
in dopolnitvah pravilnika o so-

financiranju drugih interesnih 
skupin in njihovih programov v 
občini. 

Župan Anton Špeh je povedal, 
da »glede na prakso pri izvaja-
nju dodeljevanja sredstev po jav-
nih razpisih, izvedenih na podla-
gi trenutno veljavnega pravilnika, 
ugotavljamo, da višina dodeljenih 
sredstev ni najbolj ustrezno razpo-
rejena med organizacije, ki so regi-
strirane v občini in registrirane iz-
ven občine. 

Trenutno veljavni pravilniki pa 
tudi dajejo premajhno težo progra-
mom, ki jih organizacije izvajajo v 
občini glede na programe, ki jih or-
ganizacije izvajajo izven območja 
občine«. 

Višina sredstev za posamezne 
razpise je bila potrjena s potrditvi-
jo proračuna za leto 2021, ki so ga v 
drugem branju svetniki potrdili de-
cembra.

Štefka Sem

OBČINSKI SVET OBČINE NAZARJE

Poslovni prostori za društva še 
naprej brez najemnine

Na seji nazarskega občinske-
ga sveta, ki je bila v četrtek, 10. de-
cembra, so svetniki potrdili pred-
log župana Mateja Pečovnika, da 
bo občina tudi v prihodnjem letu 
omogočala brezplačen najem pro-
storov društvom in združenjem, ki 
se ukvarjajo z neprofitno, prosto-
voljno dejavnostjo. Gre za društva 
in združenja, ki imajo v najemu 
prostore v Domu kulture Nazarje in 
v Jakijevi hiši, ter zemljišča, ki so v 
lasti občine. 

ŠIROK NABOR UPORABNIKOV 
PROSTOROV

Najemne pogodbe imajo skle-
njene društvo upokojencev, pla-
ninsko, turistično in kulturno dru-
štvo, krajevna organizacija Zdru-
ženja borcev za vrednote NOB, 
Območno združenje veteranov 

vojne za Slovenijo Zgornjesavinj-
sko-Zadrečke doline, košarkar-
ski in rokometni klub, Športno 
društvo Vrbovec Nazarje, Špor-
tno društvo Lipa Šmartno ob Dre-
ti, Društvo tabornikov Rod sotočje 
Nazarje in Športno avto društvo – 
Projekt 88.
OBČINA SPODBUJA DRUŠTVENO 

DEJAVNOST
S sprejetjem omenjenega skle-

pa občina nase prevzema po-
ravnavo stroškov, kot so elektri-
ka, ogrevanje, voda, internet in 
podobno, ter se hkrati odpove-
duje prihodkom iz naslova naje-
mnin. Svetniki so se strinjali, da je 
ta strošek upravičen, saj je nalo-
ga občine, da spodbuja društveno 
dejavnost.

Nastasja Kotnik

LAS ZGORNJE SAVINJSKE IN ŠALEŠKE DOLINE

Odobrena dodatna sredstva v 
višini slabih 187 tisočakov

Las Zgornje Savinjske in Ša-
leške doline (ZSŠD) je dobil doda-
tna sredstva z ministrstva za go-
spodarski razvoj in tehnologijo za 
sofinanciranje projektov iz regio-
nalnega sklada v višini slabih 187 
tisoč evrov. Na Zavodu Savinja, ki 
je vodilni partner LAS ZSŠD, si po 
besedah direktorice Ivice Oreš-
nik želijo, da bi bile pri porabi teh 
sredstev vključene vse občine LAS 
ZSŠD. 

PRIPOROČILO ZA SKUPNI 
PROJEKT

Sredstva lahko razdelijo na os- 
novi neposredne potrditve LAS, s 
tem, da morajo biti razdeljena po 
celotnem območju LAS. Tudi pri-

poročilo ministrstva je, da dodatna 
sredstva vložijo v skupen projekt. 

SREDSTVA ZA DVA PODROČJA
Župani razmišljajo, da bi sredstva 

porabili za aktivnosti v okviru dveh 
področij, in sicer na področju 
varstva okolja in ohranjanja narave 
ter večje vključenosti mladih žensk 
in drugih ranljivih skupin. 

JANUARJA SPREMEMBA 
LOKALNE STRATEGIJE

Januarja bo pripravljena spre-
memba lokalne strategije. Ko bo 
potrjena, bodo oddali projektni 
predlog na gospodarsko ministr-
stvo. Do takrat se bodo občine od-
ločile, kakšen projekt bodo izvedle.

Štefka Sem

VOLILNA ZAKONODAJA V FAZI USKLAJEVANJA

V obravnavo vložen predlog o 
določitvi volilnih enot

Državni zbor (DZ) v prejšnjem 
tednu znova ni dal zadostne pod-
pore predlogu novele zakona o vo-
litvah v DZ, ki je predvidevala uki-
nitev volilnih okrajev in uvedbo re-
lativnega prednostnega glasu. Ker 
se izteka rok, ki ga je ustavno so-
dišče že leta 2018 dalo DZ-ju, da 
uredi volilno zakonodajo, je sedaj 
poslanska skupina SDS v DZ po 
skrajšanem postopku vložila pred-
log novele zakona o določitvi volil-
nih enot za parlamentarne volitve, 
ki spreminja meje volilnih okra-
jev. Podrobneje smo o vloženem 
predlogu pisali v 51. številki. 

Čeprav je imel predlog o ukinit-
vi volilnih okrajev več podpore kot 
predlog o preoblikovanju volilnih 
okrajev, sta propadla že dva po-
skusa, da bi ga DZ sprejel. Predlog 
bi moralo podpreti 60 poslancev, a 
glasov za njegovo potrditev ni bi-
lo dovolj. 

Državni zbor bo sedaj po skraj-
šanem postopku obravnaval pred-

log ministrstva za javno upravo, ki 
sedanjo ureditev spreminja v delu, 
za katerega je ustavno sodišče od-
ločilo, da ne ustreza več merilom za 
oblikovanje volilnih okrajev. Merila 
predvidevajo približno enako števi-
lo prebivalcev, geografsko zaokro-
ženost in skupne kulturne ter dru-
ge značilnosti. Ministrstvo predlaga 
spremembe, ki zadevajo 16 volilnih 
okrajev. Zgornjesavinjske občine v 
spremembe sicer niso vključene.

Za sprejetje predloga, ki ga je 
sedaj vložila SDS, zadostuje že 46 
poslanskih glasov. Kot je poveda-
la poslanka državnega zbora Na-
da Brinovšek, v SDS po njenih be-
sedah zagovarjajo sistem in način 
volitev, »ki bi ga naši državljani ra-
zumeli, ki bi volivce spodbudil, da 
bi se udeležili volitev in imeli obču-
tek, da lahko o nečem preko svoje-
ga predstavnika odločajo, ne glede 
na to, kje živijo – na podeželju ali v 
regionalnih središčih«.

TG
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MOZIRJE

Nazarski župan obiskal grob častnega 
občana 

Župan Matej Pečovnik je položil cvetje na 
grob Aleksandra Videčnika. 

(Foto: arhiv Občine Nazarje) 

Ob 100-letnici rojstva Aleksandra Videčnika, 
ljubiteljskega zgodovinarja, poznavalca zgor-
njesavinjskega izročila, publicista, urednika Sa-
vinjskih novic ter častnega občana tudi nazar-
ske občine je župan občine Nazarje Matej Pe-
čovnik na mozirskem pokopališču obiskal nje-
gov grob. Položil je cvetje in se tako poklonil nje-
govemu spominu. Ob dnevu spomina na mrtve 
je obiskal nazarsko pokopališče in položil cvetje 
na grob častnega občana, umetnika Jožeta Hor-
vata – Jakija. Občina po smrti Horvata in Videč-
nika trenutno nima nobenega častnega občana.

NK

OBMOČNI ODBOR SLOVENSKEGA DRUŠTVA HOSPIC

Občine zaenkrat ne bodo financirale stroškov zaposlenega 
in prostorov

Koordinatorka oskrbe Slovenskega društva 
Hospic Vika Štekovič je na župane sedmih 
zgornjesavinjskih občin naslovila dopis z že-
ljo po njihovi pomoči pri ustanavljanju območ-
nega odbora društva v Zgornji Savinjski dolini. 
Štekovičeva je prošnji dodala tudi izračun letnih 
stroškov za zaposleno osebo ter stroške naje-
ma in opreme prostorov, ki naj bi jih pokrile ob-
čine. Županji in župani so se z dopisom sezna-
nili na kolegiju županov, niso pa se odločili za fi-
nančno podporo območnemu odboru pri zapo-
slitvi strokovnega delavca in najemu ter uredi-
tvi prostorov.

PODALJŠANA ROKA SOCIALNIM IN 
ZDRAVSTVENIM DELAVCEM

V dopisu je Štekovičeva zapisala, da je Zgor-
nja Savinjska dolina statistično gledano že ne-
kaj let med prvimi tremi območji v Sloveniji z 

najvišjo stopnjo samomorilnosti, slabega du-
ševnega zdravja prebivalcev, najvišjo stopnjo 
starajočega prebivalstva, osamljenosti med 
starostniki, slabo dostopnostjo prebivalcev do 
pomoči javnega zdravja. S hospic oskrbo bi na 
območju doline pridobili strokovno in izkušeno 

pomoč prebivalcem, ki so zdaj prepuščeni sa-
mi sebi, ker nimajo pravih informacij, so preveč 
oddaljeni ali nimajo drugih možnosti in dosto-
pa do pomoči. 

»Smo podaljšana roka socialnim in zdrav- 
stvenim delavcem v smislu razbremenitve na 
področju informiranja, učenja in časa za pogo-
vor z ljudmi, ki so neozdravljivo bolni. Nudimo 
podporo svojcem v času spremljanja in nadalju-
jemo s podporo v procesu žalovanja,« je pove-
dala Štekovičeva in dodala, da svojci dostikrat 
doživljajo hujšo stisko kot bolnik sam.

V društvu ustreznih prostorov v Zgornji Sa-

vinjski dolini še niso 
našli, jih pa potrebujejo 
za strokovnega delavca. 
Le-ta bi prostore upora-
bljal za svetovanja za 
žalujoče in za koordi-
nacijo spremljanja umi-
rajočih bolnikov. V dru-
štvu namreč ugotavlja-
jo, da je delovanje stro-
kovnih delavcev v kraju, 
kjer so tudi uporabniki, 
pomembno za ustvar-
janje zaupnega odnosa. 
Prav tako je Štekoviče-
va na župane naslovila 
prošnjo za financiranje 

zaposlenega, ki bi koordiniral delo za celo do-
lino in opravljal delo na terenu.

LETNI STROŠEK BI BIL DOBRIH 28 TISOČ 
EVROV

Trenutno potrebe ljudi v dolini pokrivajo s 
strokovnimi delavci iz območnega odbora Ce-
lje in Velenje, kolikor pač zmorejo. Imajo kar ne-
kaj kandidatov za prostovoljce v dolini, ki bi tu 

z veseljem delovali, a brez strokovnega delav-
ca in koordinatorja dela to ni mogoče. Predra-
čun stroškov za najem ter opremo prostora je 
za prvo leto 2800 evrov, kasneje stroški opre-
me odpadejo, stroški zaposlenega pa bi bili le-
tno dobrih 25 tisoč evrov. Del prihodkov bi dru-
štvo poskusilo pridobiti iz drugih virov.

NAKLONJENI IN HVALEŽNI 
PROSTOVOLJCEM

V debati so župani ugotovili, da trenutno 
prostora, ki bi ga ponudili društvu, nimajo. Prav 
tako so bili enotni, da obstaja veliko služb, ki se 
ukvarjajo s tem, le večje povezovanje med njimi 
bi bilo potrebno. Ker živimo na deželi, si ljudje 
med sabo še pomagajo. Od prebivalcev še ni bi-
lo signala, da bi potrebovali storitve društva. So 
pa zelo naklonjeni in hvaležni prostovoljcem in 
društvu, saj opravljajo človekoljubno delo.

Štefka Sem

Prostovoljci Hospica spremljajo umirajoče in nudijo podporo 
žalujočim. (Foto: airesscentials.com)

Dobrih 25 tisoč evrov
bi bili letni stroški za zaposlenega v 
območnem odboru Hospica v dolini.

Hospic je ustanova ali oddelek za nego 
in paliativno zdravljenje bolnikov v termi-
nalni fazi bolezni. V širšem smislu ne za-
jema le ustanove, temveč program ce-
lostne skrbi za umirajočega bolnika in 
njegovo družino. Društvo letos praznuje 
25 let obstoja.
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GASILSKA ZVEZA ZGORNJESAVINJSKE DOLINE

Stanovalcem in zaposlenim v DEOS centru izročili voščilnice

Franček Poličnik, Janko Žuntar, Vinko Benedik, Vid Kužnik in Miro Brezovnik (z leve) so v 
imenu gasilske zveze obiskali gornjegrajski center starejših in direktorico Barbaro Virant. 

(Foto: Valerija Kerznar)

V prazničnem mesecu decembru so se na 
Gasilski zvezi Zgornjesavinjske doline odloči-
li, da bodo za stanovalce DEOS Centra starejših 
Gornji Grad izdelali voščilnice, vanje zapisali le-
pe želje in jih podarili vsem stanovalcem. Za nji-
mi je namreč težko leto zaradi bolezni covid-19.

IZDELALI 250 VOŠČILNIC
Izdelave voščilnic so se lotili mladi člani sko-

raj vseh prostovoljnih gasilskih društev v Zgor-

OBČINA LUČE

Zbiranje in odvoz komunalnih odpadkov po višjih cenah

Višje cene bodo občutili predvsem stanovalci v blokih, ki se poslužujejo odvoza 
bioloških odpadkov.

V Lučah je 27. novembra potekala dopisna 
seja občinskega sveta. Svetniki so se seznani-
li z elaboratom o oblikovanju cen storitve obve-
zne občinske gospodarske javne službe ravna-
nja s komunalnimi odpadki in ga soglasno spre-
jeli. Družba PUP Saubermacher, ki na območju 
občine izvaja zbiranje in odvoz komunalnih od-
padkov, z novim letom napoveduje rahlo zviša-
nje cen mešanih komunalnih odpadkov, bolj se 
bo podražil odvoz bioloških odpadkov.

OBČUTNO VIŠJA CENA ODVOZA BIOLOŠKIH 
ODPADKOV

PUP Saubermacher izvaja gospodarsko javno 
službo na podlagi sklenjene koncesijske pogod-
be in v skladu z zakonodajo predlaga ceno stori-
tve. Ta bo z januarjem nekoliko višja. Občutno se 
bo podražil odvoz bioloških odpadkov, ki se ga v 
občini poslužujejo predvsem stanovalci v blokih. 

Namesto dosedanje cene 0,00100 evra na ki-
logram bo po novem zaračunano 0,19736 evra 
na kilogram bioloških odpadkov. V letnem pov-
prečju bodo sedaj stanovalci blokov plačeva-
li mesečno 7,17 evra na osebo namesto doseda-
njih 4,93 evra. 

CENA ODVOZA MEŠANIH KOMUNALNIH 
ODPADKOV NEKOLIKO ZVIŠANA

Nekoliko se bo zvišala tudi cena za odvoz 
mešanih komunalnih odpadkov in bo meseč-
no za posamezno gospodinjstvo v letnem pov-
prečju za 120-litrski zabojnik za mešane komu-

nalne odpadke in 120-litrski zabojnik za biolo-
ške odpadke znašala 28,74 evra (do sedaj 20,41 
evra). Za 120-litrski zabojnik za mešane komu-
nalne odpadke pa bo v prihodnje mesečni zne-
sek 15,14 evra (do sedaj 14,48 evra).

Barbara Rozoničnik, foto: Igor Solar

Vid Kužnik je v imenu mladih gasilcev 
voščilnice predal direktorici centra Barbari 

Virant. (Foto: Valerija Kerznar)

nji Savinjski dolini. Izdelali so jih 250, veliko več, 
kot so jih nameravali, zato jih bodo v centru raz-
delili tudi med zaposlene, ne le med stanovalce. 
Preostanek bodo porabili za voščila organizaci-
jam in društvom, s katerimi sodelujejo.

STANOVALCI VESELI POZORNOSTI
Mlade v svojih vrstah je pohvalil predsednik 

zveze Janko Žuntar in dodal, da so tudi stano-
valci izrekli nemalo lepih besed, ko so izvede-
li, kaj zanje pripravlja gasilska mladina. Glede 

na epidemiološke razmere so lahko voščilnice 
pred centrom predali direktorici Barbari Virant, 
čeprav bi raje roko stisnili vsem stanovalcem in 
jim v novem letu zaželeli vse lepo. Žuntarju so 
se ob predaji voščilnic pridružili poveljnik zveze 
Miro Brezovnik in predsednik mladinske komisi-
je Vinko Benedik, Franček Poličnik iz PGD Gor-
nji Grad in v imenu mladih gasilcev Vid Kužnik 
iz istega društva.

Štefka Sem
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DECEMBRSKI SPLETNI KONCERTI GLASBENE ŠOLE NAZARJE

Domači posnetki namesto polnih dvoran

Na drugem nastopu iz cikla Prazničnih družinskih nedelj je nastopila tudi družina 
Purnat. (Foto: zajem zaslona)

Jernej Marinšek, 
ravnatelj Glasbene šole Nazarje: 

»V primerjavi s prvim valom, kjer 
smo se vsi znašli v slepi ulici, smo 
tokrat na podlagi pridobljenih iz-
kušenj in opravljene ankete naše 
vzgojno izobraževalno delo še bolje 
organizirali. Dodatno smo posodobili 
računalniško infrastrukturo in vsem 
učiteljem omogočili delo na daljavo 
iz učilnic ter poenotili sistem video- 
konferenc.

Glede na opažanja je večina Sa-
vinjske doline še zelo slabo pokrita z 
internetnim signalom, kar ne pome-
ni, da ga ni, je pa hitrost prenosa ze-
lo nizka. Smo v času, ko bomo mora-

li prav vsi, ki smo vpeti v proces dela na daljavo, nadgraditi svoj sistem in-
formacijsko-komunikacijske tehnologije. Glasbena šola bo že v januarju še 
izboljšala sistem in tako prešla na optiko, ki bo ponujala do 5-krat hitrejši 
prenos, kot ga imamo sedaj.«

Tudi Glasbeni šoli Nazarje je načrte za tekoče šolsko le-
to prekrižala trenutna situacija in nanjo vezani ukrepi za za-
jezitev širjenja novega koronavirusa. Načrtovane glasbene 
projekte, koncerte, prireditve in delavnice so bili primora-
ni prestaviti na kasnejši čas ali pa jih odpovedati, običajno 
polne dvorane na božično-novoletnem koncertu pa so na-
domestili domači posnetki. 

PRIPRAVILI TRI CIKLE NASTOPOV
Ker v Glasbeni šoli Nazarje tudi v izrednih okoliščina ne 

mirujejo in iščejo nove rešitve, so si za letošnji tako zelo 
drugačen december postavili nov izziv. Učenci so ob pod-
pori mentorjev in v sodelovanju z družinskimi člani pripra-
vili tri cikle nastopov, ki so se že ali pa še bodo polepšali 
praznični mesec december. 

DNEVNI, TEMATSKO OBARVANI NASTOPI
Prvi cikel zajema dnevne nastope učencev, ki so vse-

binsko obarvani in se navezujejo na določen dan, praznik 
ali pa obeležujejo spomin na velika imena glasbe. Ti nas-
topi razveseljujejo že od začetka decembra, na družabnih 
omrežjih se bodo vrstili še vse do konca meseca, vsak dan po ena točka. 

NEDELJSKI DRUŽINSKI KONCERTI IN ORKESTRSKI NASTOPI
»Družina je tam, kjer se življenje začne in ljubezen nikoli ne konča,« 

je ob posnetkih zapisal ravnatelj Glasbene šole Nazarje Jernej Marinšek. 
Nedeljski družinski koncerti sestavljajo drugi cikel prazničnega dogajanja 
v pregovorno najbolj veselem mesecu v letu. Tretji cikel pa je cikel orke-
strov. Prvi sklop nosi datum objave 23., drugi pa 31. decembra.

Barbara Rozoničnik, foto: osebni arhiv

LITERARNO SREČANJE BESEDIČICA

Mladi ustvarjalci veliko razmišljali o sreči in prijateljstvu
Na Ta veseli dan kulture, 3. decembra, nava-

dno poteka srečanje mladih ustvarjalcev ob za-
ključku literarnega natečaja Besedičica. Letos 
se je natečaj izvajal na daljavo, zaradi slabih 
epidemioloških razmer pa mladi ustvarjalci svo-
jih del ne morejo predstaviti v živo. Kljub šolanju 
na daljavo pa se je na natečaj prijavilo lepo šte-
vilo mladih ustvarjalcev, ki so s svojimi deli nav-
dušili strokovno spremljevalko natečaja, pripo-
vedovalko ljudskih pravljic Ireno Cerar. 

37 LITERARNIH DEL MLADIH 
ZGORNJESAVINJČANOV

Sedemnajsto leto Besedičice je kljub drugač-
nemu poteku natečaja obrodilo lepo število kva-
litetnih literarnih del učencev zgornjesavinjskih 
osnovnih šol. Da so rezultati natečaja kljub vse-
mu dobri, gre zahvala mladim piscem in njiho-
vim mentoricam, ki so podprle ustvarjalnost 
svojih učencev, ter seveda mozirski območni iz-
postavi Javnega sklada RS za kulturne dejavno-

sti, ki jo vodi Simona Zadravec.
Na natečaj se je letos prijavilo 28 avtorjev 

iz štirih osnovnih šol Zgornje Savinjske doline. 
Učenci osnovnih šol Mozirje, Nazarje, Ljubno ob 
Savinji in Luče so s pomočjo učiteljic mentoric v 
presojo poslali kar 37 del. 
STROKOVNA SPREMLJEVALKA IRENA CERAR 

POHVALILA USTVARJALCE
Literarna dela je letos prebirala urednica, av-

torica in pripovedovalka Irena Cerar. Ker sreča-
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ALEKSANDAR IGNJATIĆ – ACO IZ NAZARIJ

S pesmijo Coa – Opet na YouTubu do preko 
4 milijonov ogledov

Aleksandar Ignjatić – Aco na YouTube kanalu 
z objavo svojih pesmi niza milijonske 

oglede. (Foto: osebni arhiv)

Poleg tega, da se 21-letni Aleksandar Ignja-
tić iz Nazarij ukvarja z digitalnim marketingom, 
je uspešen raper. Njegova najpopularnejša pe-
sem Coa – Opet šteje zavidljivih preko 4 milijo-
ne ogledov na YouTubu. Čeprav se trenutno us-
merja predvsem na balkanski trg, pesmi piše tu-
di v slovenščini. 

GLASBA IN DIGITALNI MARKETING
Tehnik računalništva se poleg glasbe ukvar-

ja z digitalnim marketingom in vsem, kar je po-
vezano s spletno prodajo (spletne strani, sple-
tne trgovine ...). Svojo prvo pesem je na YouTu-
bu objavil maja 2018 in od takrat se s produkci-
jo aktivneje ukvarja. Glasbo je vedno rad poslu-
šal, predvsem rap, v osnovni šoli je pisal svoje 
prve rime. Da se bo z glasbo resneje ukvarjal, ni 
nikdar razmišljal, vendar pa so ga določene živ- 
ljenjske situacije usmerile prav tja. 

VEČINA PESMI V SRBŠČINI
Večina Acotovih pesmi je v srbščini, čeprav 

piše tudi v slovenščini. Trenutno se osredoto-
ča predvsem na balkanski trg, saj je večji in 
bolj dobičkonosen. Besedilo in vokalna melodi-
ja ter del glasbene produkcije so njegovo delo. 
Za ostalo poskrbi zvesta ekipa prijateljev, s ka-
tero skupaj ustvarjajo. Sam pravi, da 4 milijone 

ogledov res ni skromna številka, vendar je to še-
le začetek.
Z VESELJEM IN LJUBEZNIJO DO DELA OSTATI 

DOSLEDEN
»O uspehu še ne morem govoriti, ker je to še-

le ena izmed prvih pesmi, je pa vsekakor po-
membno, da, kar počnemo, počnemo z veseljem 

in ljubeznijo, saj je to edini način, da ostanemo 
dosledni,« je dejal Aco. Doslednost je temelj us-
peha, saj te do tja lahko loči samo en korak, pa 
tega ne veš. »To je lahko samo ena pesem, in ta 
pesem je lahko naslednja ali pa petdeseta, izve-
del bom le, če jih bom nanizal dovolj. Sploh pa 
je uspeh že to, da sem našel svojo strast in vem, 
kaj me izpolnjuje.« 

NAČRTI AMBICIOZNI, VENDAR NIČ KAJ 
KOMPLICIRANI

Aco je povedal, da so vložki trenutno večji od 
zaslužka, verjetno pa se bo to s časom spreme-
nilo. O njegovi ustvarjalnosti se lahko prepriča-
te na YouTubu z ogledom njegovih zadnjih dveh 
pesmi Coa - Opet in Coa – Testarosa.

»Načrti so ambiciozni, vendar nič kaj preveč 
komplicirani. Snemanje in izdajanje pesmi ter 
ostati dosleden. To je vse.« In, če se sprašuje-
te, zakaj ravno Coa, je to igra zlogov njegove-
ga vzdevka Aco. 

Sicer pa rad bere knjige o osebni rasti in pog-
leda kakšen dober film ali serijo. Očitno pa ima 
YouTube algoritem Aca rad, saj je v preteklosti 
tudi z videom fitnes treninga doživel uspeh z mi-
lijonom ogledov. 

Barbara Rozoničnik

nje v živo ni bilo izvedljivo, je Cerarjeva mlade 
ustvarjalce nagovorila preko video posnetka. 
Kot je povedala, je v branje prejela 21 pesmi, 15 
proznih del in eno dramsko besedilo. Ustvarjal-
ce je pohvalila, saj so bili njihovi prispevki zelo 
raznoliki in zanimivi za branje. 

Mladi sodelujoči so veliko pisali na temo sreče, 
prijateljstva in domoljubja. Na temo Vodnikove pe-
smi Dramilo je nastalo več domoljubnih budnic. 

Pomembna tema je bila tudi pesem Soča Simona 
Gregorčiča, mladi pa so pisali o reki Savinji. 

Cerarjeva se je najbolj razveselila velikega 
števila prispeli pravljic, in kot je povedala, da 
»formo pravljice mladi ustvarjalci in ustvarjalke 
obvladajo, njihove rešitve in ubeseditve so žive, 
zanimive, večinoma domišljene«. 

Zaradi velikega števila res pohvale vred-
nih del se je odločila, da je poleg izbire glav-

Strokovna spremljevalka Irena Cerar se je najbolj razveselila velikega števila prispelih 
pravljic. (Foto: zajem zaslona)

Letošnji nagrajenci po šolah so bili: Li-
na Ujčič Vrhovnik (OŠ Mozirje), Taja Berložnik in 
Zorna Coklin (OŠ Nazarje), Zala Krebs (OŠ Ljub-
no ob Savinji) in Jan Klemenšek (OŠ Luče).

Častne omembe: Lana Hriberšek in Ajda Ob-
lak (OŠ Mozirje), Lara Slapnik in Klara Poličnik 
(OŠ Nazarje), Anea Mercedes Krivec in Zoja Pre-
padnik (OŠ Luče).

nih nagrajencev po šolah nekaterim podelila še 
častne omembe.
NAGRADE IN PRIZNANJA BODO POČAKALE NA 

ODPRTJE ŠOL
Sodelujočim učencem je za njihov pogum če-

stitala tudi Zadravčeva in jim v svojem dopisu 
zaželela, da še naprej ohranijo voljo in energijo 
za ustvarjanje ter iščejo navdihe, najsi bo v kul-
turi ali na kakšnem drugem področju. 

Zahvalila se je tudi mentoricam za njiho-
ve spodbudne besede učencem, saj brez enih 
in drugih tudi Besedičice ne bi bilo. Pri tem je 
še obljubila, da bodo nagrade za najbolj izvirna 
besedila in priznanja vsem poslali takoj, ko šole 
spet odprejo svoja vrata.

Tatiana Golob



Savinjske novice št. 52, 24. december 202012

Oglasi

Prioritete razvoja občine Gornji Grad so na področju turizma in 
priseljevanja mladih družin

V občini Gornji Grad tudi letos prilož-
nosti za praznovanja in druženja ni manj-
kalo, a zaradi izbruha novega koronaviru-
sa bodo vsi prijetni dogodki in priložnosti, 
ko se občani ob novih pridobitvah srečajo 
in družijo, počakali na boljše čase. Izbruh 
novega koronavirusa pa ni vplival na šte-
vilne investicije in projekte v občini, ki so 
bili izvedeni v tem letu.

Poleg rednih vlaganj v šole in njihove prosto-
re smo letos obnovili okna na telovadnici, sku-
paj z vgradnjo zaščitnih mrež. Za izvedbo šol-
skih prevozov in ostalih prevozov po dogovoru, 
smo kupili kombi VW Caravelle.

V Bočni je bila obnovljena stara kapelica, do 
popolne prenove ji manjkajo le še freske, ki so 
v izdelavi. 

Po predvidenih planih poteka največji projekt 
občine - Obvoznica Gornji Grad. Dela na projek-
tu se bodo najverjetneje začela izvajati že leta 
2022. V sklopu vlaganja države na regionalno 

cesto Črnivec – Radmirje bo obnovljen uvoz v 
Šmiklavž v Novi Štifti in priključek ceste Grudnik 
– Tesovnik, odcep Repenšek.  

Po zaključku gradnje Makovega sveta v DE-
OS Centru starejših Gornji Grad bomo uredili in 
preplastili tudi asfaltne ceste na Tlaki, za kar je 
že podpisan sporazum z izvajalci projekta nove-
ga prizidka centra. V prihodnjem letu bo izvede-
na tudi obnova cest v Novem naselju.

Občina je uspešno kandidirala na dveh 
evropskih razpisih preko sredstev LAS, ki bos-
ta spremenila podobo samega delovanja turiz-
ma v občini (zelena rezidenca) in pa na podro-
čju sociale (Prostofer). Projekta se začneta izva-
jati v letu 2021. 

V občini skupaj z lastniki parcel nadaljujemo 
s projektom Občinskega podrobnega prostor-
skega načrta (OPPN) za območje stanovanjske-
ga naselja Prekštan za mlade družine. Po dolgih 
letih je oživel tudi projekt TIČJEK II, ki že kaže no-
vo podobo z izvajanjem stanovanjskih gradenj 
naših občanov.

Investicijsko naravnani načrti oziroma prora-
čun za leto 2021, so v sprejemu. Zajemajo veli-
ko projektov v infrastrukturi in turizmu v centru 
Gornjega Grada in v okolici. 

Želimo si, da se v naši občini vsi počutijo dob-
ro, pa naj bodo to mlade družine, upokojenci ali 
turisti. Kajti zeleno in mirno okolje, v katerem ži-
vimo, postaja vedno večja dobrina, prijazni ljud-
je pa to dobrino le še dopolnjujemo.

Anton Špeh, župan občine Gornji Grad

Župan občine Gornji Grad 
Anton Špeh

Med finančno največjimi projekti je bila ure-
ditev II. dela lokalne ceste Križ-Florjan-Krnica, 
odsek mimo Jam. Izveden je bil nakup poslov-
ne stavbe v industrijski coni, kamor se je prese-
lila operativa Komunale Gornji Grad. Že med le-
tom je bil ustanovljen režijski obrat, na katerega 
so se začeli postopki prenosa nalog iz Komuna-
le Gornji Grad.

Občina je postala lastnik objekta Petelinjek 
in pripadajočega zemljišča, kjer bo z novim le-
tom tudi novi poslovni sedež Občine Gornji 
Grad. Postali smo tudi lastniki poslovno-stano-
vanjskega objekta na naslovu Bočna 63 (Zadru-
žni dom Bočna), ki je v fazi etažiranja stavbe in 
pridobivanja ostale dokumentacije za najeme in 
koriščenje prostorov v tej stavbi in okolici. 

V zdravstvenem domu smo uredili še eno am-
bulanto. Opravljena so bila še druga manjša de-
la, ki so bila potrebna za zdravstveno osebje za-
radi prilagajanja procesa v zvezi z virusom Co-
vid-19.
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Zgodovina in narodopisje

Ignac Orožen o podružnični cerkvi 
na Gorici (v Lačji vasi)

Tokrat je na vrsti zapis Ignaca Orožna o po-
družnični cerkvi svete Katarine na Gorici, ki je 
ohranjen v nemško pisani knjigi Dekanija Gornji 
Grad, izdani leta 1877, na straneh 183–184. Ta cer-
kev v Lačji vasi – stoji v Zadretju, tako kot bližnja 
cerkev v Kokarjah – spada v župnijo Rečica ob 
Savinji. – Prevod in v oglatih oklepajih zapisa-
ne najnujnejše opombe ter fotografija in pripis z 
nekaterimi dopolnitvami so prispevek urednika 
tele, narodopisno-zgodovinske strani.

SVETA KATARINA NA GORICI
[Pri Orožnu: St. Katharina in Gorica] O tej po-

družnici, ki leži na levi strani Drete, poročata [v 
latinščini pisana] vizitacijska zapisnika iz let 
1631 in 1668 tole:

1631: »Cerkev sv. Katarine na Gorici [v izvir-
niku: na Gorizi] ima tri oltarje: 1. svete Katarine 
v prezbiteriju [to je glavni oltar], 2. svetega Lo-
vrenca na levi strani in 3. na desni strani svete 
Barbare in svete Uršule. Ima 69 krav in 3 ovce.«

1668: »Ladja je pokrita z lesenim kasetira-
nim stropom [to je takim, ki ima pravokotno 
poglobljena polja].« Zvonik stoji sredi cerkvene 
strehe. Zakristije ni.

Tudi danes [= pred letom 1877] je obokan 
le prezbiterij, potekajo pa priprave na oboka-

nje ladje. Nekdanja stranska oltarja v tej cerkvi, 
svete Barbare in svete Uršule na levi stra-
ni ter svetega Lovrenca na  desni, imata na-
pis S. I. B. D. P. T. P. R. 1759, to je S. Joanes Bapt. 
Dobrovec Pro Tempore Parochus Ricensis 1759 
[= (Sveti) Janez Krstnik Dobrovec, ko je bil žup- 
nik na Rečici 1759].

Cerkev ima zdaj tudi zidan zvonik, v katerem 
so trije zvonovi, in sicer veliki iz leta 1829, sred-
nji z [latinskim] gotskim napisom »maria s. io-
hannes et paulus orate pro nobis« [= Marija, 

sveta Janez in Pavel, molite za nas] in je najbrž 
iz 15. stoletja, in mali z [latinskim] napisom »Jesu 
Christe Fili Dei vivi miserere nobis. Thomas Epi-
scopus Lab. me consecravit. Elias S. Fudit Anno 
1614« [= Jezus Kristus, Božji Sin, usmili se nas. 
Tomaž, ljubljanski škof, me je posvetil. Elija S. me 
je ulil leta 1614].

V gornjegrajskem arhivu je mogoče prebra-
ti zapisek, da je škof Tomaž [Hren] 4. novembra 
1614 posvetil kapelo in oltar svete Katarine, kar 
naj bi se nanašalo na to podružnično cerkev.

Podružnična cerkev svete Katarine na Gorici z zahoda

ŠE O ŠKOFU TOMAŽU HRENU, O ZVONOLIVARJU ELIJU SOMRAKU IN ZVONOVIH
Ljubljanski škof Tomaž Hren, rojen leta 1560 v 

Ljubljani, je večino škofovanja v letih 1599–1630 
preživel v rezidenci v Gornjem Gradu. 

V drugi polovici 16. stoletja so protestanti spi-
sali in natisnili prve slovenske knjige in širili no-
vo vero, protestantizem, ki se je začel širiti leta 
1517 v Nemčiji. Gibanje, ki je zahtevalo reforme v 
dotedanji cerkvi in tudi sicer v javnem življenju, 
na primer v šolstvu, se je imenovalo reformacija. 

Katoliška cerkev je bila seveda ogrožena in 
se je s pomočjo posvetnih oblasti (cesarja in vse 
nižje gospode) bila pripravljena ubraniti pred izzi-
vom. S Tomažem Hrenom je na delu slovenskega 
ozemlja, na katerem so živeli naši predniki, dobila 
bojevitega škofa, ki si je tudi z nasiljem prizadeval 
za povrnitev in okrepitev moči katoliške cerkve. 

Vodilni protestanti so se večinoma izselili v 
Nemčijo (Primož Trubar je umrl leta 1586), preos-
tali protestanti pa so morali spet prevzeti katoli-
ško vero. Ob tem si je Hren močno prizadeval za 

gradnjo in opremljanje cerkev, v naših krajih še 
posebej, saj je živel v takratnem upravnem, cer-
kvenem in kulturnem središču Zgornje Savinj-
ske doline, Gornjem Gradu. (Več je o tem Hre-
novem prizadevanju v naši dolini izjemno pre-
gledno napisano v knjigi Ane Lavrič Vloga ljub- 
ljanskega škofa Tomaža Hrena v slovenski likov-
ni umetnosti (1988), ki se jo da v obliki PDF tudi 
prenesti s spletnega portala dLib.si.)

Mali zvon za cerkev svete Katarine na Gorici 
iz leta 1614 je ulil ljubljanski zvonolivar Elija So-
mrak, ki je bil na zvonu tudi podpisan. S škofom, 
ki je moral imeti okoli sebe za gradnjo cerkev 
seveda mnoge obrtniške pomočnike, je dob-
ro sodeloval. Ulil je tudi zvon, ki je nekoč visel 
v zvoniku cerkve na Brezju pri Mozirju in brona-
stega v Bočni, ki je iz istega leta, kot je bil ta na 
Gorici, in ima podoben napis.

O marsikaterem zvonu govorimo v preteklem 
času, saj sta na Slovenskem v zadnjem dob-

rem stoletju divjali svetovni vojni, ki temu delu 
cerkvene opreme nista prizanesli. Vojna je ved-
no plenjenje in kraja, napadalci in tudi domače 
oblasti, ki so za bogatenje izkoristili domoljubje 
in krizne čase, pa so poskušali pokrasti, kar je 
bilo vrednega. Zato so se avstrijske oblasti v prvi 
svetovni vojni polastile javnega bogastva, ki se 
je skrivalo v zvonovih. Po vojni so domačini z od-
rekanjem in z ljubeznijo kupili nove. Te so v dru-
gi svetovni vojni odpeljali Nemci in jih seveda 
niso vrnili. Zato je bil zvonik na Gorici pred le-
tom 1970 prazen.

Slovensko kulturno krajino vidno zaznamuje-
jo cerkve, zvočno pa spada sem oglašanje zvo-
nov (in v prav zadnjem času motornih žag in 
traktorjev). Po svoje je veličastno, da lahko kljub 
vsemu na podeželju poslušamo zvonjenje istih 
zvonov, kot so jih naši predniki že pred 400 leti 
in v kakem primeru celo še prej. Tistega v Bočni 
recimo je slišal tudi že škof Tomaž Hren.
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Ljudje in dogodki

ROČNODELKA ALENKA LEVER IZ ŠMARTNEGA OB DRETI

V delavnici se sprosti in pozabi na vse težave 
Alenka Lever iz Šmartnega ob 

Dreti zase pravi, da je žena, ma-
mi in ponosna »babči« sedmim 
vnučkom. Desetletje je bila pisar-
niška uslužbenka, a življenje ji je 
narekovalo drugačno, neodvisno 
delo. Po rojstvu tretjega otroka je 
namreč ostala doma in z možem 
pričela lastno podjetniško pot. Ta 

ji je dala več svobode pri razpore-
ditvi časa, da se je lahko posveti-
la družini. Ker je umetniška duša, 
je našla tudi čas za ročnodelsko 
ustvarjanje.

ŠIVALNI STROJ STALNI 
SPREMLJEVALEC

Že od mladosti je njen stalni 
spremljevalec šivalni stroj, s kate-
rim je izdelala različna oblačila za 
svojce in uporabne predmete za 
dom. Tudi danes rada sede za »ba-
gatko«. Pred nekaj več kot dvema 
desetletjema in pol je priče-
la tudi strojno plesti, a ma-
sovni uvoz ji je prekrižal na-
črte in je to delo opustila. 

»Pred časom sem nekaj 
iskala na podstrešju in zag-
ledala moj pletilni stroj ter 
veliko volne. Srce mi je za-
igralo in verjetno ga bom 
spet usposobila, samo ne 
vem, če bom še znala. No, 
bomo videli,« je obujala 
spomine Leny, kot jo kliče-
jo prijatelji, ter dodala, da je 
veliko risala tudi na stekle-
nice in jih dekorirala z na-
ravnimi materiali. 

VITRAŽI V TIFFANY TEHNIKI
Ker so Alenko vedno zanima-

le barve in je občudovala cerkve-
ne vitraže, se je pred desetletjem 
in pol podala na tečaj obdelave 
stekla v tiffany tehniki. Pod njenim 
spretnimi prsti so začeli nastaja-
ti različni predmeti, s katerimi je 
opremila domačo hišo. In ker jo je 

družina pri tem podpirala, je dobila 
še več zagona. Nastala so različna 
darila, okrasni predmeti, nakit. Nje-
ne izdelke so opazili tudi v širši lo-
kalni skupnosti in jo povabili k so-
delovanju. Pridobila si je certifikat 
domače in umetnostne obrti, regi-
strirala osebno dopolnilno delo in 
pričela »sejmarsko kariero«. 

IZDELKI, NAREJENI Z DUŠO NA 
STOJNICAH PO SLOVENIJI

»Nikoli prej si nisem predsta-
vljala, da bom kdaj prodajala na 

stojnicah, sedaj pa sem ponosna, 
da lahko pokažem izdelke, ki so 
narejeni z dušo, ljubeznijo in po-
zitivno energijo. Sem pa žalostna, 
ker opazim kar precej ljudi, ki ima-
jo negativen pogled na nas sej-
marje,« je bila kritična Leverjeva, 
ki je prepričana, da si vsak v življe-
nju izbere svoj poklic, ki bi ga naj 
opravljal z ljubeznijo. Njej je prine-
sel tudi ogromno prijateljev po ce-
li Sloveniji, ki komaj čakajo, da se 
srečajo na kakšnem sejmu. 

»Žal smo letos prikrajšani za 
prodajo in druženja na sejmih in 
tudi država je na nas pozabila, kot 
da nas ni. Res žalostno. Upam, da 
bom lahko v decembru ponudila 
kakšen moj izdelek preko spleta za 
decembrsko obdarovanje,« je opi-
sala današnje razmere izdeloval-

ka vitražev, za katere nare-
di najprej skico in po njej 
izreže koščke stekla. 

NAJVEČJI PROJEKT 
VITRAŽ V DOMAČI 

ŽUPNIJI
Koščke natančno obru-

si na stroju, očisti in po ro-
bovih nalepi bakreno fo-
lijo. Tako naredi z vsakim 
koščkom stekla, ki ga po-
tem sestavi v sliko oziroma 
izdelek in spoji s spajkalni-
kom. »Sliši se kratko in je-
drnato, ampak tu je vlože-
no veliko ur potrpežljivega 
dela. Moj največji projekt 

Alenka Lever v svoje izdelke vloži veliko ur potrpežljivega dela. 

Alenkino ustvarjanje krasi tudi vrata domače hiše 
v Šmartnem ob Dreti.

Unikatni obeski iz stekla so zelo lepo darilo.

je bil cerkveni vitraž v naši župniji 
Šmartno ob Dreti.« 

Svoje umetnine je postavila na 
številnih razstavah tako v dolini 
kot širše v Sloveniji. Poudarila je, 
da se v delavnici sprosti in pozabi 
na vse težave, sploh sedanje v ča-
su epidemije.
NA »RANČU« OBNAVLJA HIŠO IN 

PRIDELUJE SADJE
Sicer pa je Alenka tudi »kme-

tica«. Pred desetletjem je pode-
dovala manjšo kmetijo na Dolenj-
skem in se lotila pridelovanja cvič-
ka, ki ji je že prvo leto prinesel naj-
več točk in naziv prvak cvička. Za 
trto sedaj skrbi sorodnik, Leverjevi 
pa so mu v pomoč pri trgatvi. Da ji 
na njenem »ranču« ne bi zmanjka-
lo dela, se je lotila obnove hiše. Tu-
di pri tem so ji v veliko pomoč nje-
ni domači. Notranjosti pa bo vdah-
nilo dušo sama, sploh pri obnovi 
starega pohištva. Veliko časa pora-
bi tudi za urejanje okolice in vzgojo 
sadja. Letos je še posebej ponosna 
na dobro letino kakijev. 

Ko se poda na Dolenjsko, ji po-
gosto delajo družbo njeni vnučki, 
katerih imena se vsem začenjajo 
na črko M. Tako njih kot tudi sino-
va in hčerko ter njihove življenjske 
sopotnike rada razvaja tudi z odlič-
nimi sladkimi dobrotami, pred-
vsem tortami ob njihovih osebnih 
jubilejih.

Marija Šukalo, 
foto: osebni arhiv
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MAJA VRČKOVNIK,
revirna gozdarka
ZGS, OE Nazarje, KE Šoštanj 

Kar je odveč nam, je tudi gozdu 

Japonski dresnik je primer »pobega vrtnih 
rastlin« z odrezom v gozd. Ta invazivna 

tujerodna vrsta s svojim silovitim 
razraščanjem onemogoča naravno 

pomlajevanje gozda.

Kadar se veliko ukvarjamo z urejanjem okoli-
ce, se pogosto srečamo z vprašanjem, kam z ze-
lenim odrezom, ki je nastal pri obrezovanju sad-
nega drevja, žive meje, grmovnic. Kompost je do 
vrha zapolnjen, kam s presežkom?

NIKAR Z BIOODPADKI V BLIŽNJI GOZD! 
Takšno nepravilno odlaganje vrtnih biood-

padkov v gozd:
- je finančno breme lastnika zemljišča,
- spodbuja odlaganje ostalih odpadkov,
- pospešuje širjenje invazivnih 
   tujerodnih vrst,
- povečuje požarno ogroženost okolja,
- je vir rastlinskih, bakterijskih in 
  virusnih bolezni,
- zmanjšuje estetsko vrednost okolja.

VEČ NIVOJEV ŠKODE
Lastniki gozda so odgovorni za svoj gozd 

in zato morajo nelegalno odložene odpadke 
odstraniti na svoje stroške. Med kupi zelenega 
odreza so pogosto pomešani plastični odpadki 
(lončki, vrečke, mreže, kante), gradbeni materi-
al (opeke, ploščice, sanitetni material) in nevar-
ni odpadki (salonitne plošče). 

Veliko škode s svojo trdoživostjo in izredno 
hitrim širjenjem povzročajo invazivne tujerodne 

vrste. Te so lahko močno alergene (npr. ambro-
zija), strupene (npr. navadna barvilnica, orjaš-
ki dežen) in s svojo prisotnostjo močno vpliva-
jo na naše avtohtone rastlinske in živalske vrste 
(www.invazivke.si). 

Večji kupi zelenega odreza v sušnem obdob-
ju povečujejo možnost gozdnega požara. Gni-
la zelenjava, sadje, pokvarjena silaža so poleg 
neprijetnega izgleda v gozdu tudi vir neprije-
tnih vonjav in možen vir vnosa novih rastlin-
skih bolezni.

SESTANEK GLEDE ZELENEGA ODREZA IN 
DRUGIH ODPADKOV

Na temo nepravilnega odlaganja zelenega od-
reza v gozd je 17. novembra v prostorih Občine Na-
zarje potekal sestanek, ki smo se ga udeležili pred-
stavnika ZGS OE Nazarje, župan občine Nazarje 
Matej Pečovnik in predstavnik lastnika gozda, kjer 
je problem še posebej pereč. Osredotočili smo se 
na območje Žiferij, kjer v vrtačah ob cesti v nepo-
sredni bližini naselij že več let nastajajo večji kupi 
zelenega odreza pomešanega z drugimi nerazgra-
dljivimi odpadki. Vsi smo se strinjali, da je treba ne-
legalno odlaganje ustaviti in problem rešiti. 

Predstavnik lastnika gozda je pripravljen na 
postopno saniranje območja in je že očistil ze-
leni odrez na manjši lokaciji, kjer trenutno skla-
diščijo les. S čiščenjem bo nadaljeval, vendar s 
pomočjo občine in z usmeritvijo, da se na očiš-
čenih lokacijah ne bo več odlagalo odpadkov. 

Vprašanje kam lahko povečani zeleni odrez 
občani, ki nimajo možnosti lastnega kompo-
stiranja, odložijo, še ni rešeno, so pa na občini 
obljubili, da se bodo potrudili in do spomladan-
skega časa našli primeren prostor za kontejner 
z zelenim odrezom. Ko bo občina našla primer-
no rešitev, vas bomo o tem obvestili.

KAJ LAHKO STORIMO SAMI?
Biorazgradljive vrtne odpadke odložimo v za-

to namenjene komunalne zabojnike za organ-
ske odpadke. Najbolje je, da veje, grmovnice, 
okrasno travo in druge večje kose odpada razre-
žemo in zdrobimo na manjše kose ter jih kom-
postiramo v domačem kompostniku. S tem pri-
dobimo prostor in pospešimo razgradnjo organ-
skih snovi. Zaradi odreza z daljšim obdobjem 
razgradnje (veje, listje) si na vrtu naredimo dva 
kompostnika. Bodimo inovativni in zeleni odrez 
reciklirajmo. Veje, šibje in listje lahko uporabi-
mo pri snovanju visokih gred, gomilastih gred, 
pletenih ograj …

Zapolnjene vrtače z zelenim odrezom 
ob cesti

Odlaganje tudi drugih neorganskih 
odpadkov

DRUŽINSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Miha Kovač: Berem, 
da se poberem 

10 razlogov za branje knjig v digitalnih časih
Kovačeva knjiga Berem, da se poberem nam 

poleg 10 razlogov, zakaj NE beremo knjig v di-
gitalnih časih, na zabaven, berljiv in argumenti-
ran način poda tudi 10 razlogov, zakaj brati in za-
kaj se branja ne da nadomestiti z ničimer. Z bra-
njem knjig si namreč širimo in poglabljamo be-
sedišče, ostrimo sposobnost mišljenja na vseh 
področjih, krepimo zmožnost razumevanja in se 
učimo razmišljati z 
lastno glavo. 

Gre za knjigo, ki 
bi jo morali prebra-
ti vsi, predvsem pa 
tisti, ki ne berejo ra-
di in ki so prepričani, 
da je branje dolgo-
časno, zanj nimajo 
časa in od njega ne 
bodo imeli nič.
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Šmihelski svet, spomenik lokalnega pomena
Na jugovzhodnem pobočju Golt se nahaja va-

sica Šmihel nad Mozirjem, ki jo večinoma ses-
tavljajo samotne kmetije, v njej pa je ohranjena 
številna stavbna dediščina različnih zvrsti. Zgor-
njesavinjčani vasico večinoma poznamo, veliko 
med nami pa jih ne ve, da je hribovsko naselje 
Šmihel vpisano v državni Register kulturne de-
diščine kot spomenik lokalnega pomena. 

PRAVI SKRITI ZAKLAD
Popotnik, ki si vzame urico ali dve in se spre-

hodi po vasi ter občuduje tudi okoliške narav-
ne danosti, hitro ugotovi, da je našel pravi skri-
ti zaklad, tako kar se tiče slovenske kulturne de-
diščine kot naravnih lepot, v katere je uvrščen 
Šmihel. 

»Kot v naročju planinskega masiva Golte le-
ži ta moj šmihelski svet.« S tem stavkom začne 
Lovro Goličnik, pisec dragocene knjige Moj šmi-
helski svet, opisovati svoj domači kraj. V knji-
gi, ki je bralcu vir številnih zanimivih podatkov 
o zgodovini vasi in njenih prebivalcev, tudi na-
vede, da so se tu »ustalili močni in čvrsti ljudje, 
katerih ni bilo strah trdega dela, ki ga je zahte-
vala skopa zemlja …«

SREDI VASI CERKVICA STOJI
V Registru kulturne dediščine (RKD) so zave-

dene številne šmihelske stavbe, ki so prepozna-
ne kot pomemben del lokalne kulturne dedišči-
ne na območju Mozirja. Sredi vasi stoji župnijska 
cerkev sv. Mihaela, katere izgradnja sega v prvo 
polovico 17. stoletja. Temeljni kamen je leta 1602 
položil škof Tomaž Hren, sama gradnja pa je po-
tekala počasi in cerkev je bila posvečena šele 
29 let (1631) po začetku gradnje. 

Notranjost cerkve je leta 1903 poslikal sloven-
ski slikar Ivan Fantoni. Poleg cerkve stoji župni-
šče. Pritlična, zidana stavba je nastala leta 1854. 
Posebnost stavbe so arkade v pritličnem in klet-

nem delu. K cerkvi spada tudi župnijski kozolec, 
zgrajen leta 1885, kot dokazuje letnica na preč-
nem tramu kozolca. Toplar ima dva para oken in 
stoji na lesenih podstavkih – imenovanih babe. 
Streha je krita s skodlami.
STARE KAŠČE BOGATIJO DEDIŠČINO ŠMIHELA

V Šmihelu je nekaj domačij, ki so za sloven-
sko kulturno dediščino zanimive zaradi svojih 
kašč. Kar šest šmihelskih kašč je mogoče naj-
ti na spletnem pregledovalniku RKD. V registru 
so zabeležene kašča pr' Jesevnik, kašča pr' Na-
potnik, kašča na domačiji Podforštnik, kašča pr' 
Hribrški, kašča na domačiji Naraločnik in kašča 
na domačiji s hišno številko 27. 

Vse datirajo v 19. stoletje, nekatere v prvo, 
druge v drugo polovico. Zanje je značilen lesen 
gank, ki poteka vzdolž fasade. Kašče na doma-
čijah pr' Jesevnik, pr' Napotnik in na številki 27 
imajo strehe krite s skodlami, kašča pr' Hribrški 

je krita z bobrovcem, ostale pa z opečnim zare-
znikom in opečno kritino. 

TUDI SVINJAK JE LAHKO KULTURNA 
DEDIŠČINA

Na Rženičnikovi domačiji sta pozornost stro-
kovnjakov za kulturno dediščino pritegnila tako 
kozolec toplar kot svinjak. Toplar je nastal leta 
1846 in ima tri pare oken ter brani mreženi s tra-
miči. Prav tako poseben je njihov svinjak, ki je 

bil zidan v začetku 20. stoletja, natančneje leta 
1903. Po opisu RKD je to nadstropna zidana stav-
ba pravokotnega tlorisa s preprosto arhitektur-
no členitvijo. V pritličju so svinjaki, vzdolž juž-
ne fasade je gank z dostopom v stanovanje za 
hlapce. Ohranjena je lončena peč in poslikava 
sten s šablono. Rženičnikova domačija s toplar-
jem in svinjakom se nahaja približno kilometer 
severno od cerkve sv. Mihaela.
V ŠMIHELU JE TUDI ARHEOLOŠKO NAJDIŠČE

Prav svojevrstna zanimivost je tudi podatek, 
da so v Šmihelu svoje sledi pustili že prebival-
ci iz obdobja Rimljanov. Po podatkih iz RKD se 
v okolici domačije Goličnik (Podstenšek) naha-
ja arheološko najdišče iz rimske dobe in pozne-
ga srednjega veka. Po opisu iz RKD gre za po-
vršinske sledi rimskodobnega naselbinskega 
kompleksa in srednjeveškega objekta. Odkri-
ta je bila večja količina bogato ornamentiranih 
srednjeveških pečnic.

Tatiana Golob, foto: Roman Mežnar
Pomemben del stavbne dediščine Šmihela je tudi cerkev sv. Mihaela (1631) skupaj z 

župniščem in župnijskim kozolcem.

Hribovsko naselje Šmihel nad Mozirjem je vpisano v državni Register kulturne dediščine kot 
spomenik lokalnega pomena. 

Kar 6 šmihelskih kašč 
je mogoče najti na spletnem 
pregledovalniku RKD. Vse datirajo 
v 19. stoletje
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ANIMIRANA LJUDSKA PRAVLJICA IZ ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Palček v čedri izpod Menine 
odšel na YouTube

Zgodbici Palček iz čedre lahko otroci prisluhnejo na spletni strani 
YouTube. (Foto: FB JSKD OI Mozirje)

Mozirska območna izpostava 
Javnega sklada RS za kulturne de-
javnosti je v sodelovanju s Kultur-
no umetniškim klubom (KUK) Po-
tovke pripravila animacijo zgornje-
savinjske pripovedke, nastale pod 
Menino planino. Gre za zgodbo Pal-
ček v čedri, ki jo je zapisal pisatelj 
Lojze Zupanc, dogaja pa se v Dolu, 
vasico pod Menino.

PRAVLJICO PRVOTNO 
NAMERAVALI POSNETI V ŽIVO
Animirana pravljica, ki je nastala 

v produkciji Roka Rakuna, je bila na 
priljubljeni spletni strani za izme-
njavo videoposnetkov YouTube pre-
mierno predvajana 3. decembra, na 

Ta veseli dan kulture. Pravljico, ki jo 
pripovedujeta člana KUK Potovke 
Urban Hrastnik in Laura Kladnik, so 
prvotno nameravali posneti v živo. 
Ker to zaradi letošnjih razmer ni bi-
lo mogoče, so se ustvarjalci odloči-
li za takšen virtualni korak. 

LJUDSKA ZGODBA IZVIRA IZ 
NAŠE DOLINE

Posnetek je tako sedaj doseg-
ljiv na YouTubu, kjer si ga lahko 
ogledajo vsi mali in veliki ljubite-
lji zgodb. Ta je še toliko bolj poseb-
na, saj je to ljudska zgodba, ki iz-
vira iz naše lepe Zgornje Savinjske 
doline.

TG

HUMANITARNA SEKCIJA DETELJICA PRI ZAVODU STANISLAVA

Z dobrodelnimi akcijami se vključujejo v lokalno okolje in širše
Letos je v okviru gornjegrajske-

ga Zavoda Stanislava zaživela hu-
manitarna sekcija Deteljica, katere 
glavni namen je izvedba človeko-
ljubnih, naravovarstvenih in dobro-
namernih akcij. V decembru, ki je 
praznični mesec, so se člani sekci-
je, ki jo vodi Lilijana Bele, pridružili 
trem humanitarnim akcijam za po-
lepšanje praznikov slovenskim sta-
rostnikom in brezdomcem. 

ZA LEPŠE PRAZNIKE
Poslali so sto voščilnic za varo-

vance domov upokojencev in pet 
»rokavčkov pomagavčkov«, tera-
pevtskih pripomočkov za demen-
tne osebe. Aktivno so udeleženi tu-
di v dobrodelnih akcijah društva 

Humanitarček in Kralji ulice. Tako 
se pridružujejo akcijam tudi izven 
naše doline. 

LOKALNE AKCIJE
Za leto 2020 so načrtovali tri na-

loge. Članice zavoda so nase prev-
zele pripravo darilc za obdarovanje 
članov Prostovoljnega gasilskega 
društva Gornji Grad, starejših nad 
80 let. Gasilci bodo lahko sredstva, 
ki bi jih namenili za obdarovanje, 
porabili za opremo. Druga nalo-
ga je bila izgradnja nadstreška pri 
hiši marljive članice zavoda, Irene 
Podbrežnik. Dela se počasi bližajo 
koncu. Tako za gradnjo nadstreška 
kot darilca so material in delo pri-
spevali prostovoljci.

OBNOVA KAPELICE
Tretja načrtovana naloga teče v 

Bočni, kjer so zidarska dela na ka-
peli sredi vasi, ki jo želijo ohrani-
ti, že zaključena. Dokončni podo-
bi kapele manjkajo še freske, ki jih 
bo izdelal Klemen Volovšek, član 
zavoda in ustvarjalec fresk. V tem 
projektu je sodelovala tudi Občina 
Gornji Grad. 

V prihodnjem letu v zavodu na-
črtujejo postavitev posebne infor-
mativne table z zemljevidom Boč-
ne, ki bo opominjala na vaške zna-
menitosti. Skupina članov pa zbi-
ra gradivo in pričevanja o nekda-
njih rokodelcih v Bočni. Material bo 
kasneje služil za oblikovanje zbor-
nika.

Štefka Sem

Rokavčki pomagavčki so terapevtski pripomočki za dementne 
osebe. (Foto: LB)
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Šport

ČLANU SSK LJUBNO OB SAVINJI BTC OPOMIN PRED IZKLJUČITVIJO IZ REPREZENTANCE

Usoda Zajca v rokah novega trenerja Roberta Hrgote

Poti nekdanjega trenerja Gorazda Bertonclja in Timija Zajca so se v 
Planici razšle. (Foto: Jaka Gasar) 

Na svetovnem prvenstvu v po-
letih v Planici je član Smučarsko 
skakalnega kluba Ljubno ob Savi-
nji BTC Timi Zajc na družabnem 
omrežju javno objavil svoje mišlje-
nje, da mora za slabe nastope od-
govarjati tudi takratni trener Gorazd 
Bertoncelj. Le-ta je Zajca po prvem 
dnevu prvenstva poslal domov, Pla-
nico pa je zapustil tudi sam. Zajc se 
je kasneje preko matičnega kluba 
opravičil za svoje besede.

VRNITEV NA SKAKALNICE V 
ROKAH TRENERJA

Usodo 20-letnega skakalca je 

nato v roke vzela krovna organi-
zacija Smučarska zveza Sloveni-
je. Odločitev je na koncu spreje-
la disciplinska komisija, ki je po 
tehtnem premisleku in obravna-
vi vseh dejstev tekmovalcu izda-
la opomin pred izključitvijo iz re-
prezentance za določen čas ali za 
stalno. 

Kdaj in ali se bo Zajc vrnil na 
največja tekmovanja, je sedaj od-
visno od novega glavnega trener-
ja Roberta Hrgote.

Štefka Sem

ALPSKI SMUČAR NEJC NARALOČNIK

Njegova najljubša disciplina je smuk, kar kaže z rezultati

Nejc Naraločnik (v sredini) z glavnim trenerjem Gašperjem 
Markičem (desno) in serviserjem Boštjanom Delalutom. 

(Foto: osebni arhiv)

Nejc Naraločnik je 21-letni alp-
ski smučar z Ljubnega ob Savinji, 
član Smučarskega društva Beli Za-
jec. Je tudi član moške C reprezen-
tance in nastopa na tekmah evrop-
skega pokala. Pretekli teden je na 
dveh smukih v Santa Caterini v ita-
lijanskih Dolomitih zabeležil odlič-
na rezultata, in sicer 8. in 13. mesto. 
V smuku za Italijanski pokal na is-
tem prizorišču je osvojil 12. mesto. 
Nejc je tudi mladi športnik Zgornje 
Savinjske doline v letih 2016, 2018 
in 2019.

NA PRIPRAVAH Z A EKIPO
Nejc v zadnjih letih nastopa na 

evropskem pokalu in na tekmah 
FIS. Na pripravah v Južni Ameriki se 
je že tri leta zapored pridružil naj-

bil zastavonoša in od koder se je 
vrnil s srebrno kolajno z ekipne pa-
ralelne veleslalomske tekme.
ŠTEVILNI NASLOVI DRŽAVNEGA 

PRVAKA
Letos tekem za državno prven-

stvo zaradi prepovedi tekmovanj 
niso izvedli. V sezoni 2018/2019 je 
med starejšimi mladinci osvojil 
naslov državnega prvaka v smuku, 
superveleslalomu in alpski kom-
binaciji, v veleslalomu je bil dru-
gi, med člani je bil tretji v smuku in 
alpski kombinaciji. Leto poprej je 
bil državni prvak v treh disciplinah 
- veleslalomu, superveleslalomu in 
smuku, ter prav tako tretji med čla-
ni v smuku.

Štefka Sem

boljšim slovenskim tekmovalcem 
v hitrih disciplinah. Bil je udeleže-
nec mladinskega svetovnega pr-

venstva in zimskih olimpijskih iger 
mladih in olimpijskega festivala 
evropske mladine v Turčiji, kjer je 

SVETOVNI POKAL V SMUČARSKIH SKOKIH ZA ŽENSKE 

Slovenke z lepo popotnico na Ljubno
Z nastopom v avstrijskem Ram- 

sauu se je v petek, 18. decembra, 
pričela sezona v smučarskih sko-
kih za ženske. Na prvi tekmi sve-
tovnega pokala so slovenske orlice 
opozorile na svojo dobro priprav-
ljenost. Nika Križnar si je z osvoje-
nim drugim mestom priskakala re-
zultat kariere, Urška Bogataj je bi-
la četrta. Zmagala je Avstrijka Ma-

rita Kramer, tretja pa je bila Japon-
ka Sara Takanashi. 

EMA KLINEC OSTALA DOMA 
Med Slovenkami sta se v prvo 

trideseterico uvrstili Špela Rogelj 
z 22. in Katra Komar s 27. mestom. 
Brez točk je ostala Jerneja Brecelj, 
ki je zasedla 31. mesto. V Ramsauu 
je natopila tudi Maja Vtič, ki pa se 
ni uspela uvrstiti v kvalifikacije. Za-

radi pozitivnega testa na koronavi-
rus pa je morala ostati doma naša 
najboljša skakalka Ema Klinec.

PRIPRAVE POD RAJHOVKO 
POD NADZOROM STROKOVNE 

KOMISIJE
Naslednja tekma, ki čaka dekleta 

na Ljubnem ob Savinji v drugi polo-
vici januarja, kjer naj bi nastopilo 65 
tekmovalk iz 14 držav, je z epidemio-

loškega vidika zelo zahtevna. Po be-
sedah generalnega sekretarja SSK 
Ljubno ob Savinji BTC Rajka Pintar-
ja so zato organizatorji v pripravo 
dogodka vključili tudi epidemiologi-
njo. Tako so vse organizacijske ak-
tivnosti za jubilejno 10. tekmo pod 
Rajhovko pod nadzorom strokovne 
skupine ministrstva za zdravje. 

Marija Šukalo
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Nasveti, Oglasi

Obvestilo 

Drage bralke, dragi bralci

Obveščamo vas, da zaradi praznika 1. januarja 
za 53. številko Savinjskih novic sprejemamo čestitke, zahvale, ma-
le oglase in kupone do ponedeljka, 28. decembra, do 15. ure. 

Čestitke, zahvale in male oglase lahko pošljete tudi po elektronski 
pošti na trzenje@savinjske.com. Pri vhodu v Upravni center Mozirje pa 
imamo nabiralnik, v katerega lahko vržete tovrstno pošto.

Uredništvo

Praznični čas je pred vrati … in z njim tudi pokanje
V decembrskih dneh pogos-

to odmevajo poki petard, raket 
in ognjemetov. Gre za pereč pro-
blem tako v mestnem kot pode-
želskem okolju. Poleg tega, da so 
pirotehnična sredstva lahko tudi 
življenjsko nevarna za ljudi, lahko 
povzročajo hude telesne poškod-
be, so nevarnost za okolico in lah-
ko vzrok požara, glasni poki pred-
stavljajo nepotreben stres za div-
je in domače živali. 

Za divje živali pomenijo doda-
ten strah in porabo energije, ki jo v 
zimskem času že tako težje najde-
jo. Prav tako lahko vplivajo na po-
čutje in proizvodnost gospodar-
skih živali – molznice dajo manj 
mleka, kokoši manj jajc. Pokanje 
povzroča strah, nemir in spreme-
njeno obnašanje prav vseh hišnih 
ljubljenčkov – od okrasnih ptic, 

glodavcev, kuncev in plazilcev do 
psov in mačk. Številne organiza-
cije vsako leto ozaveščajo ljudi o 
škodljivih posledicah pokanja. Ta-
ko se stanje vsako leto izboljšuje, 
vendar še ni idealno. Največkrat 
opazimo težave pri psih, zato smo 
zbrali nekaj napotkov, ki lahko prav 
pridejo predvsem lastnikom psov. 

KAKO PREPOZNAMO STRAH 
PRED POKANJEM? 

Največkrat se na veterinarja ob-

račajo lastniki psov, ki pri svoje-
mu ljubljenčku opazijo sopenje, la-
janje, cviljenje, nemir, tresenje in 
živčno, neobičajno obnašanje. Pri 
tem ni odveč previdnost, saj lahko 
prestrašen pes ugrizne celo lastni-
ka. Takšnega psa ne puščajte sa-
mega z otroki. 

KAJ LAHKO STORIMO 
SAMI?

Najbolje je, da s psom redno tre-
niramo za podobne situacije. Gre 
za vseživljenjski trening, ki se ga 
je potrebno lotiti sistematično in 
dosledno. Obrnete se lahko na ki-
nološka društva in podjetja, ki se 
ukvarjajo z vzgojo psov. 

Psi naj bodo vedno na povod-
cu (preverite, da je varen, in name-
stite značko z vašo telefonsko šte-
vilko), sprehajajte se ob urah, ko 
je manj možnosti za težave, daljši 
sprehodi naj bodo zjutraj, čez dan 
in zvečer pa čim krajši. Pse posku-
site zamotiti – z igro ali učenjem 
novih trikov. Prostor, kamor se pes 
najraje skrije, zagradite s treh stra-

ni in vanj položite odejo. Ta prostor 
zatemnite, uporabite pa lahko tudi 
električni razpršilec s feromoni, ki 
pomirjajo.

Pse, ki živijo zunaj, prestavite v 
zaprt prostor, kjer se bodo počuti-
li bolj varne – denimo v drvarnico, 
garažo ali klet. Mačke imejte ves 

čas v stanovanju in bodite pozorni 
na odprta okna in vrata. Poskusite 
biti čim več z njimi.

DODAJANJE PREHRANSKIH 
DODATKOV S POMIRJEVALNIMI 

UČINKI
Če ima pes še vedno težave, 

mu lahko pomagate z dodaja-
njem nekaterih prehranskih do-
datkov, ki imajo pomirjevalne 
učinke. Večinoma gre za dodat-
ke, ki vsebujejo določene amino-
kisline, mikroelemente in izvleč-
ke rastlin s pomirjevalnim delo-
vanjem. V zadnjem času so se 
kot blago pomirjevalo, ki ima tudi 
številne druge blagodejne učin-
ke, pojavile kapljice s kanabidi-
olom CBD. 

Najbolje je, da psu takšne do-
datke začnete dajati vsaj en te-
den pred stresnim dogodkom, kar 
v prazničnem času pomeni nekaj-
tedensko uporabo. Vsi našteti pre-
hranski dodatki so v kombinaciji z 
zgornjimi nasveti lahko zelo učin-
koviti. 

Dober način za blaženje strahu 
so tudi razpršilci, ki v okolico spro-
ščajo pomirjujoče feromone. Lah-
ko uporabite takšne, ki jih vklopite 
v vtičnico in fermone neprestano 
sproščajo v okolico. Obstajajo pa 
tudi v obliki pršila, ki ga nanese-
te tja, kjer se žival največ zadržuje.

POMIRJEVALA Z ZDRAVILNO 
UČINKOVINO

V najtežjih primerih, ko nič dru-
gega ne pomaga in vaš pes še 
vedno izraža hude znake strahu 
pred pokanjem, lahko poskusi-
te s pomirjevali z zdravilno učin-
kovino. Večinoma gre za priprav-
ke v obliki gela, ki delujejo nekaj 
ur in jih dajete samo občasno. Po-
sebno pomembno je, da se pred 
nakupom in njihovo uporabo te-
meljito posvetujete z veterinar-
jem. Tovrstne učinkovine se lah-
ko uporabijo izključno pri zdravih 
psih. Niso primerne za uporabo 
pri psih, ki imajo kakršnekoli teža-
ve s srcem, ledvicami, jetri ali dru-
ge težje bolezni. 

Z malo pomoči so tako lahko 
prazniki veseli tudi za pse, ki bi se 
sicer glasnemu praznovanju raje 
izognili.

Ana Žagar, dr. vet. med.
Šaleška veterina

Cesta talcev 35
Velenje

Foto: AKC.org

V času božično-novoletnih 
praznikov sta na podlagi 
odloka vlade na celotnem 
območju Republike Slovenije 
prepovedana prodaja in 
uporaba pirotehničnih izdelkov.
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Kronika, Zahvale

Ni te na pragu več, ni te v hiši.
Nihče več tvojega glasu ne sliši.
Zato nas pot vodi tja, kjer rože
cvetijo in sveče ti v spomin gorijo.

V SPOMIN

29. decembra bo minilo leto dni, 
odkar nas je zapustila draga mama, babica in žena

Cecilija MACUH
iz Nazarij

21.11.1951 – 29.12.2019

Hvala vsem, ki se je spominjate, molite zanjo in ji prižigate svečke.

Neskončno jo pogrešamo vsi njeni domači

Ni smrt tisto, kar nas loči,
in življenje ni, kar druži nas.
So vezi močnejše. Brez pomena
zanje so razdalje, kraj in čas.
                                           (M. Kačič)

ZAHVALA

Ob smrti naše mame, stare mame in prababice

Alojzije GOLTNIK
8. 6. 1930 - 9. 12. 2020

se vsem iskreno zahvaljujemo za ustne in pisne izraze sočutja, da-
rovane sveče, cvetje in svete maše. Prav tako se zahvaljujemo osebju 
ZD Mozirje, gospodu župniku Sandiju Korenu za opravljen obred, 
pogrebni službi Morana in praporščakom. 

Vsa toplina njenega srca bo ostala vedno z nami.

Vsi njeni

•	 VOZNICA	POVZROČILA	ČELNO	TRČENJE
Homec: 15. decembra ob 12. uri sta v Homcu na lokalni ces-

ti Grušovlje–Homec trčili osebni vozili. 60-letna voznica osebne-
ga vozila je v ovinku v Homcu zapeljala na nasprotno smerno vo-
zišče in trčila v 46-letnega voznika osebnega vozila, ki je pravil-
no pripeljal nasproti. 46-letni voznik se je v trčenju hudo poško-
doval, 60-letna povzročiteljica v prometni nesreči ni bila poško-
dovana. Gasilci PGD Nazarje so zavarovali kraj nesreče, odklopili 
akumulator in nudili pomoč zgornjesavinjskim reševalcem nuj-
ne medicinske pomoči. Ti so v nesreči poškodovano osebo na 
kraju oskrbeli in nato prepeljali v Splošno bolnišnico Celje.
•	 PIJAN	Z	AVTOMOBILOM	V	DREVO	IN	NA	BOK

Nizka: 18. decembra ob 21.27 je v Nizki pijan 60-letni voznik z 
osebnim vozilom zapeljal na travnik in trčil v drevo. Zatem se je 
vozilo prevrnilo na bok. V krvi je imel 2,30 promila alkohola. Ga-
silci PGD Nazarje so zavarovali kraj dogodka, s tehničnim pose-
gom rešili poškodovanega voznika, nudili pomoč zgornjesavinj-
skim reševalcem nujne medicinske pomoči, odklopili akumula-
tor in posuli razlite motorne tekočine z vpojnimi sredstvi. Reše-
valci so poškodovanega oskrbeli in odpeljali v celjsko bolnišnico.

(Foto: PGD Nazarje)

Čeprav tvoj glas se več ne sliši,
beseda tvoja v nas živi,
povsod te slišimo mi vsi,
med nami si.

ZAHVALA

ob boleči izgubi našega ljubega moža, atija, dedija

Alojza HOFBAUERJA
iz Nazarij

29. 5. 1949 - 6. 12. 2020

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem, 
da ste nam v teh težkih, dolgih dneh stali ob strani. Hvala za vsa izre-
čena sožalja, prejete darove in sveče ter podporo.

Posebna zahvala gre patronažnim sestram ZD Nazarje, posebej Sta-
ši Rojten, za nenadomestljivo pomoč in oskrbo v času njegove bolez-
ni.

Hvala pogrebni službi Morana in njenim pogrebcem za vsa 
opravljena dela.

Pogrešali ga bomo in za vedno bo z nami v naših srcih.

Žena Vanja, otroci Petra, Tina in Urban 
z družinami in vnuki
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Za razvedrilo

MŠ

ČAS NI NA NAŠI STRANI

MŠ

MŠ

S ŠPORTOM NA DOBRI KLIMI ZA DOLGO 
MLADOST

»Vsak dan lepše, vsak dan mlajše« je moto 
rečiške županje Ane Rebernik. Kako to uspe-
va doseči, še ni zaupala v javnosti. A z ozirom, 
da se je pred časom podala na tek z mladimi 
očki in na sprehod po hmeljski poti ob dne-
vu evropske mobilnosti, je verjetno šport tis-
ti, ki jo pomlajuje. Za lepoto pa verjetno poskr-
bi zgornjesavinjska klima. A to so le ugibanja 
in predvidevanja.

Marijan Denša, gozdar Zavoda za gozdo-
ve Slovenije, OE Nazarje, član Savinjsko goz-
darskega društva: »Poglej si to lepoto, ki bi jo 
lahko komu podaril namesto šopka iz cvetli-
čarne. A jo moram uničiti, da dam prostor av-
tohtonemu rastju.«

Maja Vrčkovnik, gozdarka, predsednica 
Savinjsko gozdarskega društva: »Kot ženska 
ti lahko rečem, da so cvetovi čudoviti, kot goz-
darka pa se sprašujem, ali bomo tega trojan-

skega konja med tujerodnimi rastlinami lahko 
izkoreninili. Imaš mogoče kakšen predlog?«

Denša: »Saj veš, predlogov je vedno veliko, 
mogoče bi se kar v društvu sistematsko lotili 
ročnega uničevanja. Ali bomo uspešni, bo po-
kazal čas.«

Vrčkovnikova: »Čas ni ravno naš zaveznik, 
zato raje razmišljaj, kako bi primoral naravo, 
da bi sama prepoznala tujke in jim ne dovo-
lila rasti.«
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Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST 
pri objavah zahval.

Križanka, Voščila, Oglasi

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 53. številki SN

2020

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):
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Mali oglasi, Čestitke, Voščila, Oglasi

◊	Ski	board	servis	Tevč
NOVO – popravilo pancerjev – klipsne nove, širjenje pancer-
jev in tudi druge obutve. Prodaja nove in stare smučarske 
opreme. Možna menjava staro za staro. 
Brusim tudi nože. tel. št. 041/529-063.

Vinko Tevč, Prihova 51, Nazarje.

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa 
ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvali-
tetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Prihova 95, 3331 Nazarje.     

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče lastne reje, od 100 
do 150 kg, mesnate pasme, za za-
kol ali nadaljno rejo, z dostavo; 
gsm 041/561-893.
Prodam dve zajkli; gsm 040/684-
008.
Prodam telički, pasma si, stari te-
den dni; gsm 031/393-418.
Prodam dve breji telici, paš-
ni, brez rogov, rj-sivki; gsm 
040/528-442.
Prodam bikca čb, star 10 dni, cena 
160 eur; gsm 040/723-865.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke, bikce nad 100 kg; 
gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Prodam bale; 031/663-462.

Prodam novo mesarsko klado; 
gsm 031/800-852.

DRUGO – KUPIM
Kupim slamo za nastil; gsm 
041/466-720.

DRUGO – PODARIM
Prodam past za kune/lisico (volk), 
past deluje na poteg, je močna; 
gsm 031/774-520.

VOZILO – PRODAM
Nissan x-trail 2.0 cdi, l. 2008, lepo 
ohranjen, nove gume in akumula-
tor; gsm 070/870-321.

NEPREMIČNINE
Stanovanje (enosobno, garsonjero 
ali sobo s kopalnico) vzamem v na-
jem. Lokacija Nazarje ali Mozirje z 
okolico; gsm 031/272-634.  
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Oglasi
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